
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.  17113
2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 17130, 17138, 17141
3. Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολο-

γίας καταθέτει την  Έκθεσή της στην αίτηση της Εισαγγελι-
κής Αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτού, σελ.  17141

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό 3418 έως 3467, σελ.

17113 – 17126
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

17127 - 17129
3. Ανακοίνωση του δελτίου επίκαιρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 23 Ιουλίου 2021, σελ.  17130
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων: 
α) Προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα:

«Ποια θα είναι η µορφή αξιοποίησης της έκτασης τοu αερο-
δροµίου ”ΝΙΚΟΣ ΚΑΖΑΝΤΖΑΚΗΣ” στο Ηράκλειο Κρήτης;»,
σελ.  17130

β) Προς τον Υπουργό Υγείας: 
i. µε θέµα: « Άρση της απόφασης διακοπής των εφηµεριών

των ορθοπεδικών κλινικών του νοσοκοµείου Ασκληπιείο Βού-
λας», σελ.  17132

ii. µε θέµα: «Η ανεπαρκής στελέχωση του Γενικού Νοσο-
κοµείου (Γ.Ν) Λιβαδειάς προκαλεί άµεσα προβλήµατα δυσ-
λειτουργίας του και εγκυµονεί κινδύνους για την υγεία και τη
ζωή των πολιτών», σελ.  17134

iii. µε θέµα: «Την επικίνδυνη λειτουργία της Πνευµονολογι-
κής Κλινικής του Θριάσιου Νοσοκοµείου», σελ.  17136

iv. µε θέµα: «Προβλήµατα εργαζοµένων στο Γενικό Νοσο-
κοµείο Θεσσαλονίκης (ΓΝΘ) «Γ. Παπανικολάου» στην Περι-
φερειακή Ενότητα (ΠΕ) Θεσσαλονίκης», σελ.  17138

v. µε θέµα: «Διαρκής υποβάθµιση του Γενικού Νοσοκο-
µείου - Κέντρου Υγείας (Γ.Ν.-Κ.Υ.) Κύµης», σελ.  17139

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ

ΣΑΚΟΡΑΦΑ Σ., σελ. 17113 - 17141

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΣΑΚΟΡΑΦΑ Σ. , σελ. 17130, 17138, 17141

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 17139, 17141
ΔΕΛΗΣ Ι. , σελ. 17138, 17139
ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ Κ. ΤΟΥ Αχ. , 

σελ. 17130, 17131, 17132
ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ Β. , σελ. 17132, 17134, 17135, 

17136, 17137, 17138, 
17139, 17140, 17141

ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 17136, 17137, 17138
ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ Χ. , σελ. 17130, 17131, 17132, 17134
ΜΟΥΖΑΛΑΣ Γ. , σελ. 17132, 17133
ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ Γ. , σελ. 17134, 17135

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΘ’

Τετάρτη 21 Ιουλίου 2021



Αθήνα, σήµερα στις 21 Ιουλίου 2021, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
9.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Η’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΣΟΦΙΑΣ ΣΑΚΟΡΑΦΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 20-7-2021
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΞΗ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 20
Ιουλίου σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας:

«Ολοκληρωµένο πλαίσιο για τη διαχείριση των αποβλήτων -
Ενσωµάτωση των Οδηγιών 2018/851 και 2018/852 του Ευρωπαϊ-

κού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 30ής Μαΐου 2018 για
την τροποποίηση της Οδηγίας 2008/98/ΕΚ περί αποβλήτων και
της Οδηγίας 94/62/ΕΚ περί συσκευασιών και απορριµµάτων συ-
σκευασιών, πλαίσιο οργάνωσης του Ελληνικού Οργανισµού Ανα-
κύκλωσης, διατάξεις για τα πλαστικά προϊόντα, και την προ-
στασία του φυσικού περιβάλλοντος, χωροταξικές - πολεοδοµι-
κές, ενεργειακές και συναφείς επείγουσες ρυθµίσεις».)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής
κ. Ραλλία Χρηστίδου, Βουλευτή Β3’ Νοτίου Τοµέα Αθηνών, τα
ακόλουθα: 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΘ’

Τετάρτη 21 Ιουλίου 2021



Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

17114 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΘ’ - 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 17115



17116 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΘ’ - 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 17117



17118 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΘ’ - 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 17119



17120 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΘ’ - 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 17121



17122 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΘ’ - 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 17123



17124 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΘ’ - 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 17125



17126 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΘ’ - 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 17127



17128 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΘ’ - 21 ΙΟΥΛΙΟΥ 2021 17129



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πριν εισέλθουµε στη συζήτηση του σηµερινού δελτίου των επι-
καίρων ερωτήσεων επιτρέψτε µου να ανακοινώσω στο Σώµα το
δελτiο των επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 23 Ιουλίου
2021.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 947/14-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β1’ Βόρειου Τοµέα Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεώργιου
Κουµουτσάκου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων,
µε θέµα: «Παρεµβάσεις ανάπτυξης στον Βόρειο Τοµέα της Πε-
ριφέρειας Αττικής».

2. Η µε αριθµό 961/19-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του  Βουλευτή
Αχαΐας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Κωνσταντίνου
Μάρκου προς τον Υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης, µε θέµα:
«Εύλογες ανησυχίες µετά την κατάργηση του Υποθηκοφυλα-
κείου Καλαβρύτων».

3. Η µε αριθµό 963/19-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, µε θέµα: «Άµεση αν-
τιµετώπιση προβληµάτων στις φυλακές Αλικαρνασσού».

4. Η µε αριθµό 953/19-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε
θέµα: «Λήψη µέτρων για τα οξυµένα προβλήµατα που αντιµετω-
πίζουν οι Ροµά στην περιοχή Νέας Ζωής Ασπροπύργου».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 962/19-7-2021 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Αλέξαν-
δρου (Αλέκου) Τριανταφυλλίδη προς τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικών Υποθέσεων, µε θέµα: «Να υπογραφούν άµεσα οι κλα-
δικές συµβάσεις των ηλεκτρολόγων». 

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 7019/2-6-2021 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτη Βαρδάκη
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε
θέµα: «Κήρυξη της Νέας Τοπικής Συλλογικής Σύµβασης Εργα-
σίας των οδηγών τουριστικών λεωφορείων Κρήτης ως γενικώς
υποχρεωτικής».

2. Η µε αριθµό 6698/19-5-2021 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε θέµα: «Η
αδιαφορία της Κυβέρνησης διαιωνίζει τα συνταξιοδοτικά προ-
βλήµατα των συνταξιούχων λόγω θανάτου».

Με έγγραφό του ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβου-
λευτικών Θεµάτων ενηµερώνει το Σώµα ότι οι επίκαιρες ερωτή-
σεις που θα συζητηθούν είναι οι εξής:

Η µε αριθµό 965/19-7-2021 επίκαιρη ερώτηση θα απαντηθεί
από τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών κ. Κωνσταντίνο Κα-
ραµανλή.

Οι µε αριθµό 949/19-7-2021, 952/19-7-2021, 954/19-7-2021 και
959/19-7-2021 επίκαιρες ερωτήσεις και η µε αριθµό 6177/21-4-
2021 ερώτηση κατ’ άρθρον 130 παράγραφος 5 του Κανονισµού
της Βουλής θα απαντηθούν από τον Αναπληρωτή Υπουργό
Υγείας κ. Βασίλειο Κοντοζαµάνη.

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 965/19-7-2021 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία κ. Χαράλαµπου (Χάρη) Μαµουλάκη προς
τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Ποια θα είναι
η µορφή αξιοποίησης της έκτασης του αεροδροµίου «ΝΙΚΟΣ ΚΑ-
ΖΑΝΤΖΑΚΗΣ» στο Ηράκλειο Κρήτης;».

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, στις 23 Ιανουαρίου του 2020 υπογράψατε µε

τον Αντιπρόεδρο της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων δανει-
ακή σύµβαση µε σκοπό την ανέγερση του νέου αεροδροµίου
Ηρακλείου στην περιοχή Καστελλίου ύψους 180 εκατοµµυρίων
ευρώ. Η Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων µε την υπογραφή της
σύµβασης έδωσε στη δηµοσιότητα σηµεία και εδάφη αυτής και
ένα συνοδευτικό κείµενο της σύµβασης, στο οποίο αναφερόταν
ότι η ελληνική πολιτεία δεσµευόταν να προωθήσει την αξιοποί-
ηση της έκτασης του αεροδροµίου «ΚΑΖΑΝΤΖΑΚΗΣ», ώστε να
καταστεί εφικτή η εκταµίευση των πόρων για το νέο αεροδρόµιο. 

Η µορφή και το µοντέλο της αξιοποίησης της αστικής ανάπλα-
σης που θα προωθούνταν στην περιοχή επαφίονταν στις ελληνι-
κές αρχές. Ωστόσο, το έγγραφο προσδιόριζε ότι τα βήµατα µε
τη µελετητική ωρίµανση του έργου της ανάπλασης αποτελούσαν
αναβλητική αίρεση για την εκταµίευση των δόσεων του δανείου
και άρα για την υλοποίηση του αεροδροµίου Καστελλίου. 

Από τότε, κύριε Υπουργέ, έχουµε επανειληµµένα ζητήσει την
κατάθεση του συνόλου µαζί µε τα συνοδευτικά κείµενα της δα-
νειακής σύµβασης εις τρόπον ώστε να µπορέσουµε να δούµε τις
θεατές και αθέατες πτυχές που τη διέπουν και το κυριότερο, βέ-
βαια, για να αντιληφθούµε και τον τρόπο µε τον οποίο η ελληνική
Κυβέρνηση, η Κυβέρνησή σας, επιθυµεί να αξιοποιήσει την εν
λόγω περιοχή, που αναµφίβολα είναι ένα πολύ µεγάλο στοίχηµα
για όλους και µια µεγάλη πρόκληση και φυσικά για την τοπική
αυτοδιοίκηση. 

Στην πορεία έχετε δηλώσει επανειληµµένως ότι θεωρείτε µια
καλή πρακτική τις περίφηµες «προτάσεις καινοτοµίας», «unso-
licited proposals», µια πρακτική η οποία βέβαια δεν είναι και τόσο
οικεία στο Ενωσιακό Δίκαιο, δεδοµένης και της ευρωπαϊκής οδη-
γίας για τις συµβάσεις παραχώρησης. Γιατί ουσιαστικά αποτελεί
έναν δηµόσιο διαγωνισµό για την κατάθεση προτάσεων του ιδιω-
τικού τοµέα για µια αξιοποίηση µέσω ΣΔΙΤ δηµόσιας περιουσίας. 

Σε αυτό το σηµείο έρχεται ο Δήµος Ηρακλείου, ο οποίος τον
Φεβρουάριο του 2021 έθεσε στη δηµοσιότητα συγκεκριµένη µε-
λέτη, µε τίτλο: «Εκτίµηση και αντιµετώπιση κοινωνικοοικονοµι-
κών, αναπτυξιακών, περιβαλλοντικών επιπτώσεων από την απο-
µάκρυνση του αεροδροµίου «ΝΙΚΟΣ ΚΑΖΑΝΤΖΑΚΗΣ». Και, µάλι-
στα, αυτή η µελέτη διακρινόταν από µια συγκεκριµένη φιλοσο-
φία, από πέντε βασικούς άξονες, πέντε διακριτές χωρικές ενό-
τητες: 34% αποτελούσε και αποτελεί τον χώρο του ενιαίου πρά-
σινου, 15% θεµατικό πάρκο, 15% επιχειρηµατικό πάρκο, το 20%
περιοχή ήπιας τουριστικής ανάπτυξης και το 16% για τη µετα-
φορά διοικητικών λειτουργιών, που πράγµατι επιφορτίζουν τον
αστικό ιστό της πόλεως και θα ήταν πραγµατικά εξαιρετική ευ-
καιρία να µεταφερθούν εκεί, ώστε να επιτευχθεί στην πράξη η
διπλή ανάπλαση. 

Κλείνοντας, λοιπόν, θέτω δύο διακριτά ερωτήµατα, κύριε Υ-
πουργέ. 

Πρώτον, προτίθεται το Υπουργείο και εσείς να αποδεχθείτε
την πρόταση του Δήµου Ηρακλείου για την ανάπλαση της έκτα-
σης στο αεροδρόµιο «ΝΙΚΟΣ ΚΑΖΑΝΤΖΑΚΗΣ», ώστε πραγµατικά
να πραγµατοποιηθεί ένα ανοικτό στην τοπική κοινωνία πάρκο και
να υλοποιηθεί επιτέλους η διπλή ανάπλαση της πόλης του Ηρα-
κλείου;

Δεύτερον, αποτελεί πράγµατι η µελετητική ωρίµανση στο αε-
ροδρόµιο «ΝΙΚΟΣ ΚΑΖΑΝΤΖΑΚΗΣ» αναβλητική αίρεση για την
ολοκλήρωση του αεροδροµίου Καστελλίου; 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ ευχαριστώ, κύ-

ριε συνάδελφε. Σας θυµίζω ότι είναι δύο λεπτά ο χρόνος οµιλίας
στις ερωτήσεις. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών

και Μεταφορών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι αν κάτι πρέπει να αναγνωρίσετε

στην παρούσα Κυβέρνηση είναι πως αυτά τα δύο χρόνια που
έχουν περάσει έχουµε θέσει την Κρήτη στο επίκεντρο των έργων
υποδοµής. 

Θέλετε να µιλήσουµε για τον ΒΟΑΚ, για τον οποίο για πρώτη
φορά έχουµε χρηµατοδότηση, χάραξη και χρονοδιάγραµµα; Θέ-
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λετε να µιλήσουµε για το αεροδρόµιο του Καστελλίου; Θέλετε
να µιλήσουµε για τα έργα αντιπληµµυρικής προστασίας που κά-
νουµε στον Νοµό Λασιθίου, στον Νοµό Ρεθύµνου µε το φράγµα
Πλατύ, για τα έργα του Ταυρωνίτη ποταµού στον Νοµό Χανίων;
Όλα αυτά τα έργα νοµίζω ότι πλέον όλοι αποδεχόµαστε ότι
πραγµατικά αλλάζουν την Κρήτη και δίνουν µία πολύ µεγάλη
αναπτυξιακή πνοή σε ένα νησί το οποίο έχει πολύ µεγάλες δυνα-
τότητες. 

Πάµε τώρα στο Καστέλλι. Θα ξεκινήσω λέγοντας το εξής. Ε-
µείς είχαµε κάνει, κύριε Μαµουλάκη, µια προεκλογική δέσµευση.
Αυτά που είπαµε προεκλογικά, σε αντίθεση µε τον ΣΥΡΙΖΑ, τα κά-
ναµε και τα κάνουµε µετεκλογικά. Τι είχαµε πει; Είχαµε πει ότι
δεν θα επιτρέψουµε ποτέ το αεροδρόµιο του Ηρακλείου να µε-
τατραπεί σε ένα νέο «Ελληνικό» και είπαµε ότι θα χρησιµοποι-
ήσουµε και τον ιδιωτικό τοµέα, έτσι ώστε να µας δώσει προτά-
σεις για να δούµε πώς µπορούµε να αξιοποιήσουµε αυτό το
πραγµατικά εξαιρετικό ακίνητο, του οποίου τη µελέτη -γιατί µου
είπατε για τον Δήµο Ηρακλείου- δεν µας την έχουν παρουσιάσει
ούτε µας την έχουν καταθέσει. 

Συνήθως, ξέρετε, δεν κάνουµε µια µελέτη και απλά τη δηµο-
σιεύουµε. Η µελέτη αυτή πρέπει να έχει κάποιες παραδοχές.
Αυτές τις παραδοχές εµείς δεν τις έχουµε δει. Και θα θέλαµε,
επίσης, να ξέρετε ότι αυτή τη στιγµή δεν έχει λυθεί ένα πολύ ση-
µαντικό πρόβληµα, που είναι το ιδιοκτησιακό, διότι υπάρχει ένα
ζήτηµα εθνικής ασφαλείας µε το Υπουργείο Άµυνας, µε οποίο
βρισκόµαστε σε διαπραγµατεύσεις, για να δούµε τελικά ποιοι
χώροι θα είναι αυτοί οι οποίοι θα αποδεσµευθούν για αξιοποίηση
και ποιοι όχι. 

Εποµένως πώς είναι δυνατόν να υπάρχει µια µελέτη σε αυτή
τη φάση, που δεν έχει στην ουσία έχει λάβει υπ’ όψιν της αυτό
το πολύ σοβαρό πρόβληµα; Διότι άλλο είναι να πάρεις το 50%
του χώρου, άλλο το 30% και άλλο το 10%. Οπότε, καταλαβαίνετε
ότι αυτό είναι ένα ζήτηµα. 

Εµείς τι είπαµε, λοιπόν; Είπαµε ότι αυτή την έκταση των δύο
χιλιάδων οκτακοσίων στρεµµάτων δεν θα την αφήσουµε να γίνει
ένα «Ελληνικό» και νοµίζω ότι µε αυτό θα συµφωνήσουν όσοι µάς
ακούν. Δηλαδή, έχουµε µια πολύ κακή εµπειρία σ’ αυτή τη χώρα.
Μην πάµε στο γιατί έγινε αυτό που έγινε. Υπήρξε µια απίστευτη
αντίδραση µεταξύ τοπικής αυτοδιοίκησης, µεταξύ φορέων, µε-
ταξύ των πολιτικών κοµµάτων και επί είκοσι χρόνια αυτό το ακί-
νητο παρέµεινε εκεί και το οποίο ήταν, αν θέλετε, µια απίστευτη
ντροπή για όλη την Ελληνική Δηµοκρατία. 

Τι λέµε, λοιπόν, εµείς; Το προφανές, ότι πρέπει να δούµε πώς
θα αξιοποιήσουµε αυτόν τον χώρο. Δεν υπάρχει -και θέλω να
είµαι σαφής σ’ αυτό- περίπτωση να αγνοήσουµε τις προτάσεις
της τοπικής αυτοδιοίκησης. Όµως, είναι ένα τόσο σηµαντικό
έργο για την περιοχή, που θα πρέπει να ακούσουµε και άλλες
προτάσεις και θα πρέπει και τα κόµµατα και η Κυβέρνηση να πά-
ρουν συγκεκριµένες θέσεις. 

Στη δευτερολογία µου θα έχω την ευκαιρία να σας πω πώς λει-
τουργούν οι «προτάσεις καινοτοµίας». Μία µικρή διόρθωση,
όµως. Κάνετε λάθος ότι είναι εναντίον των ευρωπαϊκών οδηγιών.
Πρόκειται για εργαλείο αντίστοιχο του ανταγωνιστικού διαλόγου,
που προβλέπεται στην οδηγία 2014/24. 

Να σας πω απλούστατα ότι σε καµµία περίπτωση εµείς δεν εί-
µαστε δογµατικοί στο τι πρέπει να γίνει στο πρώην αεροδρόµιο
Ηρακλείου. Το Καστέλλι προχωράει κανονικά. Όλα τα ορόσηµα
τα οποία έχουµε συµφωνήσει µε τη µία EIB, την Ευρωπαϊκή Τρά-
πεζα Επενδύσεων, αυτή τη στιγµή ακολουθούνται και δεν υπάρ-
χει καµµία ανησυχία για το κατά πόσο χρηµατοδοτικά το Καστέλ-
λι µπορεί να προχωρήσει. 

Στη δευτερολογία µου, κυρία Πρόεδρε, θα απαντήσω στον κ.
Μαµουλάκη για το πώς θα χρησιµοποιήσουµε, εάν επιθυµούµε,
αυτό το εργαλείο. Θα το νοµοθετήσουµε πολύ γρήγορα. 

Επίσης, θέλω να πω στους πολίτες του Ηρακλείου ότι αυτή η
διαδικασία της αξιοποίησης του αεροδροµίου είναι µια διαδικα-
σία που θέλει διάλογο και εµείς είµαστε ανοικτοί στον διάλογο
και ανοικτοί στις προτάσεις του Δήµου Ηρακλείου και καλό είναι
να µας την καταθέσει στο Υπουργείο Υποδοµών αυτή την πρό-
ταση, να συναντηθούµε µαζί τους και να δούµε ποιες είναι οι
προτάσεις τους. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ. 
Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, να

σας θυµίσω ότι ο Δήµος Ηρακλείου είναι νοµέας και κάτοχος του
1/3 περίπου της περιοχής για την οποία συζητάµε. Δεν είναι, λοι-
πόν, απλά ένας περιφερειακός παίκτης ο οποίος διεκδικεί να το-
ποθετηθεί στην περιοχή. Έχει αναφαίρετο δικαίωµα και πολιτικό
και κοινωνικό και ιδιοκτησιακό. Ένα το κρατούµενο. 

Δεύτερον, έχουν παρέλθει δύο και πλέον χρόνια από την υπο-
γραφή της σύµβασης επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ για την ανέγερση
του αεροδροµίου Καστελλίου και παραπάνω από ένας και πλέον
χρόνος από τη δική σας υπογραφή για τη δανειακή σύµβαση µε
την ΕΤΕΠ. Είπατε ότι τα ορόσηµα εκπληρούνται. 

Σας ενηµερώνω, λοιπόν, βάσει αυτού του κειµένου που η ίδια
η ΕΤΕΠ έδωσε στη δηµοσιότητα, ότι το πρώτο και το δεύτερο
ορόσηµο, που αφορά την αποκρυστάλλωση του ιδιοκτησιακού
καθεστώτος στην ευρύτερη περιοχή, δεν έχει αποσαφηνιστεί.
Άλλωστε, το παραδεχθήκατε εσείς, λέγοντας ότι ακόµα είστε σε
συζητήσεις µε το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας για την περιοχή, η
οποία πράγµατι βρίσκεται εν επαφή και γειτνιάζει µε την εν λόγω
περιοχή για την οποία συζητάµε. 

Άρα, λοιπόν, εδώ έχουµε µια δοµική αβελτηρία κατ’ εµέ, µε δε-
δοµένο ότι υπάρχει µεν η πρόθεση σε επίπεδο προφορικό και
βερµπαλιστικό, αλλά δεν υπάρχει στην πράξη, δεν βλέπουµε
πρόοδο. 

Όπως, δυστυχώς, δεν είδαµε πρόοδο όλα τα προηγούµενα
χρόνια, για δεκαετίες, σε πολλά κοµβικά και σηµαντικά έργα που
αφορούν τον αναπτυξιακό προσανατολισµό της Κρήτης. Σύν-
τοµα, επειδή µου δώσατε µια πάσα αναφορικά µε τα πεπραγµένα
του καθενός κόµµατος που αφορούν το νησί, θα σας πω ότι έργα
βαλτωµένα επί χρόνια ξεκόλλησαν επί ΣΥΡΙΖΑ, δηµοπρατήθηκαν,
συµβασιοποιήθηκαν, εκτελέστηκαν. Εξέχουσα περίπτωση είναι
ο κάθετος δρόµος Ηρακλείου - Μεσσαράς, µε έργα υποδοµών,
έργα ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, η ηλεκτρική διασύνδεση
της Κρήτης, ο ΒΟΑΚ µε δηµόσιο διαγωνισµό. που µετά την κα-
θυστέρηση δύο ετών φαίνεται ότι ενστερνίζεστε καθολικά και τον
ακολουθείτε, απλά χάθηκαν δύο χρόνια για την Κρήτη και οι πε-
ρίφηµες επιβαρύνσεις των πολιτών µέσω διοδίων και πολλά-
πολλά άλλα. Για το αεροδρόµιο του Καστελλίου, που αναφέρετε,
να σας θυµίσω ότι η υπογραφή της σύµβασης έλαβε χώρα το
2019 επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. Η δανειακή σύµβαση υπεγράφη
από σας. 

Αλλά εν πάση περιπτώσει πάµε στην ουσία, γιατί νοµίζω ότι
αυτό που είπατε µας βρίσκει σύµφωνους. Δηλαδή τι; Κανείς δεν
επιθυµεί να γίνει το «Ελληνικό» της Κρήτης αυτή η σηµαντική πε-
ριοχή. Θεωρώ, λοιπόν, ότι πρώτα απ’ όλα είναι κοµβική υποχρέ-
ωσή σας, κύριε Υπουργέ, να καταθέσετε, και περιµένω µε αγωνία
στη δευτερολογία σας, να το αποδεχθείτε και να καταθέσετε στο
ελληνικό Κοινοβούλιο, στην Εθνική Αντιπροσωπεία, στο σύνολο
των κοµµάτων που ασχολούνται, αλλά και στον Δήµο Ηρακλείου
τη δανειακή σύµβαση. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών): Τι σχέση έχει αυτή;

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Σας έθεσα και ερώ-
τηµα: Υπάρχει αναβλητική αίρεση ή δεν υπάρχει στη δανειακή
σύµβαση για την εκταµίευση των πόρων του Καστελλίου; Τίθεται
εν αµφιβόλω ή όχι; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών): Φωνάζετε.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Φωνάζω, κύριε Υ-
πουργέ, διότι ενάµιση χρόνο υποτιµάτε την κοινοβουλευτική δια-
δικασία. Με αίτηµα κατάθεσης εγγράφων επανειληµµένα έχω ζη-
τήσει και σε σας και στο Υπουργείο Οικονοµικών και πραγµατικά
και ως νέος κοινοβουλευτικός µού προκαλεί εξαιρετική εντύ-
πωση, αλγεινή θα έλεγα, ο τρόπος µε τον οποίο διαχειρίζεστε το
εν λόγω ζήτηµα. 

Και επειδή θέλω να σεβαστώ τον χρόνο, κυρία Πρόεδρε, κλεί-
νω λέγοντας δύο πράγµατα. Πρώτον, αναµένω πραγµατικά δια-
καώς την κατάθεση της δανειακής σύµβασης από εσάς, κύριε
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Υπουργέ, σήµερα στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Και δεύτερον, το
βασικό ερώτηµα είναι, γιατί αυτό µάς ενδιαφέρει, αν πράγµατι
ενδιαφέρεστε να ενστερνιστείτε, ενσωµατώσετε και να συζητή-
σετε µε τον Δήµο Ηρακλείου για την πρότασή του, η οποία ειρή-
σθω εν παρόδω να σας αναφέρω ότι έχει τεθεί εις γνώσιν του
Υπουργείου Περιβάλλοντος ως όφειλε, γιατί διέπεται από µελέτη
περιβαλλοντικών επιπτώσεων και από εκεί ξεκίνησε ο Δήµος
Ηρακλείου τη συζήτηση µε την ελληνική Κυβέρνηση, άρα φαν-
τάζοµαι νοµοτελειακά θα καταλήξει και στο Υπουργείο Υποδο-
µών. 

Άρα, λοιπόν, τίθενται αυτά τα δύο ερωτήµατα: κατάθεση δα-
νειακής σύµβασης και αν πραγµατικά υπάρχει πρόθεση εκ µέ-
ρους του Υπουργού να συζητήσει και να προχωρήσει από κοινού
µε τον Δήµο Ηρακλείου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε συνάδελφε.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών

και Μεταφορών): Κύριε Μαµουλάκη, εκπλήσσοµαι µε τον τρόπο
µε τον οποίο µιλάτε και εκφέρετε τον πολιτικό σας λόγο. Θα
έπρεπε να είστε πιο προσεκτικός.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Πολύ προσεκτικός
είµαι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών): Για κοινοβουλευτικές διαδικασίες µιλάει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ; Έχω έρθει στη Βουλή και έχω απαντήσει σε πέντε επίκαι-
ρες ερωτήσεις. Θέλετε να σας θυµίσω πώς λειτουργούσατε όταν
ήσασταν εσείς σε αυτά εδώ τα έδρανα; Εσείς δεν είχατε το πο-
λιτικό θάρρος να έρχεστε να απαντάτε στις ερωτήσεις των συ-
ναδέλφων. Εµείς δεν περνάει µια βδοµάδα και ερχόµαστε. Αυτό
για να αντιληφθείτε πώς λειτουργεί η δηµοκρατία και πώς αντι-
λαµβανόµαστε εµείς, η παράταξη που φέραµε τη δηµοκρατία,
και πώς θα την αντιλαµβανόσαστε εσείς, οι δήθεν ριζοσπαστικοί
αριστεροί. 

Τώρα πάµε στα θέµατα, ένα-ένα. Έχετε πλήρη άγνοια. Η σύµ-
βαση η δανειακή δεν έχει καµµία µα, καµµία σχέση µε το τι θα
κάνουµε στο Καζαντζάκης. Κατ’ αρχάς δεν ξέρετε τι λέτε. Πρώ-
τον, τα ορόσηµα είναι καλά διότι η δανειακή σύµβαση ξεκίνησε
στις 7 Φεβρουαρίου. Στο Καστέλι -τόσο ξέρετε τις ευρωπαϊκές
πρακτικές- είχατε πάει να υπογράψετε µια σύµβαση και τελικά
κάναµε δεκατέσσερις µήνες να ξεµπλοκάρουµε το Καστέλι από
τα ευρωπαϊκά και ελληνικά γρανάζια της γραφειοκρατίας. Διότι
δεν µπορούσατε να συνεννοηθείτε το Υπουργείο Υποδοµών µε
το Υπουργείο Οικονοµικών µε τη «DIGICOM». Τόσο ξέρετε να
διαπραγµατεύεστε µε την Ευρώπη. 

Μας κουνάτε δε και το δάχτυλο και µας λέτε ότι αυτό, τα un-
solicited proposals, είναι εναντίον της ευρωπαϊκής πρακτικής. Να
σας θυµίσω πόσο καλά διαπραγµατευτήκαµε το 2015; Συγκρί-
νετε τον τρόπο µε τον οποίο διαπραγµατευτήκατε µε το τι έχουµε
κάνει εµείς αυτά τα δύο χρόνια, που όλα τα ζητήµατα που έχουν
να κάνουν µε τις γενικές διευθύνσεις τα αντιµετωπίζουµε µε έναν
τρόπο ορθολογικό, και σοβαρό, και οριζόντιο έτσι ώστε να ξεµ-
πλοκάρουν έργα και να χρηµατοδοτούνται.

Πάµε λοιπόν τώρα να δούµε για το θέµα του Καστελλίου. Αυτή
τη στιγµή, διότι προφανώς αυτό είναι κάτι το οποίο αγνοείτε,
κύριε Μαµουλάκη, έχουµε θέσει ως οφείλουµε µία επιτροπή µε-
ταξύ του Υπουργείου Άµυνας και του Υπουργείου Υποδοµών για
να λύσουµε το ιδιοκτησιακό καθεστώς και να δούµε ποιος χώρος
θα παραχωρηθεί και σε ποιον. Αυτό είναι µέσα στη σύµβαση της
EIB, η οποία έλεγε ότι είκοσι τέσσερις µήνες µετά, δηλαδή µετά
τις 7 Φεβρουαρίου, θα έχουµε το δεύτερο ορόσηµο. Το δεύτερο
ορόσηµο είναι το 2022. Το πρώτο ορόσηµο, που έχει περάσει,
το έχουµε εκπληρώσει. Άρα σας απαντάω ξεκάθαρα ότι δεν
υπάρχει το παραµικρό ζήτηµα µε τη συµφωνία που έχουµε κάνει
µε την EIB.

Το δεύτερο το οποίο µε ρωτάτε είναι πότε θα καταθέσουµε τη
σύµβαση στη Βουλή. Αυτό είναι το ζήτηµα; Είναι µια δανειακή
σύµβαση. Όλοι έχουµε κάνει δανειακές συµβάσεις ως ελληνικό
Δηµόσιο. Όταν και εφόσον προχωρήσει η διαδικασία της αξιο-
ποίησης του αεροδροµίου εννοείται ότι θα καταθέσουµε όλα τα

έγγραφα. Έχουµε πει εµείς ποτέ ως Κυβέρνηση ότι δεν καταθέ-
τουµε έγγραφα; 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Μετά θα την κατα-
θέσετε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΧ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Υπουργός Υποδοµών
και Μεταφορών): Θα την καταθέσουµε όταν κρίνει η ελληνική
Κυβέρνηση ότι πρέπει να την καταθέσουµε µαζί µε την EIB, όταν
θα προχωρήσει το έργο. 

Κοιτάξτε, κλείνω µε αυτό για να µην τρώω και τον χρόνο του
αγαπητού συναδέλφου. Η ένδεια επιχειρηµάτων που έχετε, η
αµηχανία για όλα αυτά που γίνονται στην Κρήτη σας έχουν οδη-
γήσει σε µια κριτική η οποία δεν έχει αρχή, µέση και τέλος. Στην
Κρήτη επί πέντε χρόνια δεν είχατε κάνει απολύτως, τίποτα απο-
λύτως. Κοροϊδεύετε τον κόσµο για τον ΒΟΑΚ. Στο Καστέλι, ενώ
είχατε προχωρήσει τη σύµβαση, και το έχω αναγνωρίσει εγώ
αυτό, τελικά δεν είχε εκκινήσει το έργο διότι δεν µπορούσατε να
συνεννοηθείτε µε την ΚΕΜΚΕ και την «DIGICOM». Εµείς ξεκινή-
σαµε το έργο στο Καστέλλι. 

Αυτή τη στιγµή καταλαβαίνω την αµηχανία σας, καταλαβαίνω
τη µιζέρια σας, αλλά η αλήθεια είναι µία ότι εµείς είµαστε ανοι-
χτοί να κάνουµε διάλογο όχι µόνο µε τον Δήµο Ηρακλείου και µε
την Περιφέρεια Κρήτης, αλλά και µε όλους τους φορείς έτσι
ώστε να αξιοποιήσουµε αυτό το αεροδρόµιο. Και αυτό είναι κάτι
το οποίο, όπως σας εξήγησα αγαπητέ συνάδελφε, το είχαµε πει
ως Αντιπολίτευση και το κάνουµε πράξη ως Κυβέρνηση. Σας ευ-
χαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε Υπουργέ. 

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 959/19-7-2021 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β3’ Νότιου Τοµέα Αθη-
νών του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Ιωάννη Μουζάλα
προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Άρση της απόφασης διακο-
πής των εφηµεριών των ορθοπεδικών κλινικών του νοσοκοµείου
Ασκληπιείο Βούλας». Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο
Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Βασίλειος Κοντοζαµάνης.

Τον λόγο έχει ο κ. Μουζάλας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΥΖΑΛΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, το

ερώτηµά µου είναι σαφές και απλό. Δεν θέλω να το ντύσω µε
φωνές και µε απαντήσεις οι οποίες είναι χρήσιµες στο Facebook,
αλλά δεν είναι καθόλου χρήσιµες στην πρακτική της πραγµατι-
κότητας που αντιµετωπίζει ο λαός εκεί πέρα και ο κόσµος στη
νοτιοανατολική Αττική. 

Το ερώτηµα, κύριε Υπουργέ, είναι το εξής: Τον Απρίλιο ξαφ-
νικά κλείσατε την καθηµερινή εφηµερία του Ορθοπεδικού Τµή-
µατος στο Νοσοκοµείο Βούλας. Είναι µία εφηµερία η οποία
ισχύει πενήντα χρόνια τώρα και η οποία εξυπηρετούσε περίπου
εκατό περιστατικά την ηµέρα, Αυτή τη στιγµή, λόγω και της ατυ-
χέστατης και κακής πολιτικής που έχουν µετατραπεί τα άλλα νο-
σοκοµεία αποκλειστικά σε COVID πρακτικά νοσοκοµεία, όταν δεν
εφηµερεύει η Βούλα η µόνη λύση για τους κατοίκους της νοτι-
οανατολικής Αττικής είναι το ΚΑΤ.

Το ερώτηµά µου λοιπόν είναι εάν σκοπεύετε να άρετε αυτή την
άδικη απόφαση και να ξαναρχίσει να λειτουργεί η καθηµερινή
εφηµερία, η οποία είναι απαραίτητη γιατί λύνει προβλήµατα των
κατοίκων, λύνει προβλήµατα ειδικά τώρα το καλοκαίρι µέσα από
την υπερφόρτωση της παραλιακής και µέσα από την αύξηση των
αθλητικών δραστηριοτήτων. Είναι µία έλλειψη για την περιοχή.

Επισκεφθήκαµε δηµάρχους, όλοι οι δήµαρχοι ανεξάρτητα από
πολιτική τοποθέτηση συµφωνούν, οι γιατροί του νοσοκοµείου
συµφωνούν, οι εργαζόµενοι του νοσοκοµείου συµφωνούν, η
ΕΙΝΑΠ, η Ένωση Νοσοκοµειακών Γιατρών συµφωνεί, θα θέλαµε,
λοιπόν, να µάθουµε αν σκοπεύετε να ανοίξετε την ορθοπεδική
καθηµερινή εφηµερία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε συνάδελφε.
Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Μουζάλα, θα είµαι σαφής ως προς την απάντηση, λέ-

γοντας κατ’ αρχάς ότι δεν διεκόπη η εφηµερία στο «Ασκληπιείο»
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της Βούλας σε ό,τι αφορά τα ορθοπεδικά περιστατικά, έγινε πε-
ριστολή της εφηµερίας. Το νοσοκοµείο δεν σταµάτησε ποτέ να
δέχεται ορθοπεδικά περιστατικά. Ποτέ! Και το τονίζω αυτό. Και
θα επανέλθει η κανονική εφηµερία σε ό,τι αφορά τα ορθοπεδικά
περιστατικά. 

Επιτρέψτε µου, όµως, να κάνω µερικές επισηµάνσεις που έχω
την ευκαιρία µε την ερώτηση την οποία κάνετε. Είπατε και εσείς
πενήντα χρόνια το «Ασκληπιείο» της Βούλας αντιµετωπίζει ορθο-
πεδικά περιστατικά. Ήταν το 1985, ήταν ορθοπεδικό κέντρο όταν
εντάχθηκε στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. 

Το «Ασκληπιείο» της Βούλας πραγµατικά εξυπηρετεί µια µε-
γάλη περιοχή και δεν είναι µόνο για να εξυπηρετεί ορθοπεδικά
περιστατικά. Πρέπει να δούµε συνολικά το πλέγµα των υπηρε-
σιών που προσφέρει αυτό το νοσοκοµείο που είναι ένα νοσοκο-
µείο πυλώνας για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας και πώς εξυπηρε-
τούνται όλοι οι κάτοικοι της περιοχής. Και αυτό θα περίµενα να
ακούσω στην ερώτησή σας. Και µια πρόταση. Γιατί εµείς έχουµε
πρόταση, πώς βλέπουµε το «Ασκληπιείο» της Βούλας και θα ανα-
φερθώ σε αυτό. 

Η πανδηµία µας δίδαξε πολλά. Μπορέσαµε, γνωρίζοντας τα
χρόνια προβλήµατα του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και τις
στρεβλώσεις που έχει το σύστηµα, να εντοπίσουµε τόσο τα αδύ-
ναµα όσο και τα δυνατά σηµεία του Εθνικού Συστήµατος Υγείας,
για να µπορέσουµε έτσι από δω και πέρα να χτίσουµε το νέο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας που έχει ανάγκη η χώρα και να εξυπηρε-
τήσουµε τις ανάγκες όλων των πολιτών και το λέω αυτό, γιατί
ναι, εξυπηρετεί µια µεγάλη περιοχή, πολλούς κατοίκους, µιλή-
σατε µε τους κατοίκους και τους φορείς, γνωρίζετε ότι το
«Ασκληπιείο» της Βούλας δεν έχει µια πνευµονολογική κλινική να
εξυπηρετήσει µια τέτοια περιοχή;

Πρέπει, λοιπόν, -αυτό θα περίµενα- να ακούσω από εσάς προ-
τάσεις, γιατί εµείς έχουµε πρόταση για το πώς βλέπουµε το νο-
σοκοµείο την επόµενη ηµέρα. Το «Ασκληπιείο» της Βούλας δεν
µετατράπηκε, όπως και όλα τα νοσοκοµεία του Εθνικού Συστή-
µατος Υγείας σε νοσοκοµεία µόνο για COVID την περίοδο του
κορωνοϊού. Κλήθηκε να διαχειριστεί και το έκανε µε επιτυχία και
περιστατικά κορωνοϊού, τόσο σε απλές κλίνες όσο και σε κλίνες
εντατικής θεραπείας. Και ουδέποτε χρειάστηκε η µετατροπή της
καρδιολογικής κλινικής σε κλινική COVID, όπως αναφέρεται στην
ερώτησή σας και η λειτουργία της, όπως και η µονάδα αυξηµέ-
νης φροντίδας εµφραγµάτων συνεχίστηκε, χωρίς καµµία δια-
κοπή ή αλλαγή στη λειτουργία της.

Επαναλαµβάνω ότι το «Ασκληπιείο» της Βούλας δεν έπαψε
ποτέ να δέχεται περιστατικά ορθοπεδικά. Υπήρχε µια περιστολή
και αυτό στην εφηµέρευση. Γιατί έγινε; Γιατί είχαµε κατά µέσο
όρο, ειδικά την περίοδο της πανδηµίας δυο περιστατικά την
ηµέρα και έπρεπε να απασχολήσουµε πολύ περισσότερο προ-
σωπικό για να αντιµετωπίζουν αυτά τα περιστατικά.

Άρα έγινε µια αναδιάταξη δυνάµεων να έχουµε µια κατανοµή
του προσωπικού για να αντιµετωπίσουµε και τα περιστατικά
COVID και βεβαίως οποτεδήποτε χρειάστηκε δεν έµεινε κανένας
συµπολίτης µας χωρίς ορθοπεδική κάλυψη. Ορθώς κρίθηκε, λοι-
πόν, ότι δεν απαιτείται για δυο κατά µέσο όρο περιστατικά µετά
τις τρεις το µεσηµέρι να εφηµερεύουν όλο το εικοσιτετράωρο οι
κλινικές. Απλοί κανόνες ορθής διαχείρισης του ανθρώπινου δυ-
ναµικού και των κλινικών των νοσοκοµείων και των πόρων των
νοσοκοµείων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού) 

Επιτρέψτε µου, κυρία Πρόεδρε, θα πάρω λίγο χρόνο από τη
δευτερολογία µου.

Άρα µας δίνεται η ευκαιρία από την εµπειρία και την επιπλέον
γνώση που έχουµε αποκοµίσει από τη διαχείριση της πανδηµίας
να µπορέσουµε να δούµε και για το «Ασκληπιείο» της Βούλας,
συγκεκριµένα, πώς θα αναβαθµίσουµε τις παρεχόµενες υπηρε-
σίες υγείας, πώς θα προσφέρουµε νέες, για να καλύψουµε τις
ανάγκες των συµπολιτών µας στην ευρύτερη περιοχή. Υπηρεσίες
αιχµής θα συνεχίσουν να προσφέρονται, όπως οι ορθοπεδικές
υπηρεσίες και –επαναλαµβάνω- ότι θα επανέλθει σε καθεστώς
πλήρους εφηµέρευσης.

Θα σας πω ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα που έχει να κάνει

µε την κατάσταση στις ορθοπεδικές κλινικές. Σήµερα λειτουρ-
γούν έξι ορθοπεδικές κλινικές µε δεκαπέντε γιατρούς, εννέα επι-
κουρικούς και είκοσι ένα ειδικευόµενους και η δύναµη των
ανεπτυγµένων κλινών είναι εκατόν έντεκα, µε κάλυψη των κλινών
αυτών, η οποία δεν έχει ξεπεράσει το 54% και υπάρχουν και ορ-
θοπεδικές κλινικές µε µικρότερη κάλυψη 40%. 

Άρα δεκαπέντε γιατροί και εννέα επικουρικοί, σε έξι κλινικές
µε µέση πληρότητα 50%. Εάν αυτό δεν είναι κατασπατάληση
πόρων και δυνάµεων, τότε αναρωτιέµαι τι είναι. Και το ΕΣΥ δεν
µπορεί να αντέξει άλλον κατακερµατισµό δυνάµεων ούτε, βε-
βαίως, και οι πολίτες που απαιτούν καλύτερη παροχή υπηρεσιών
από ένα σύγχρονο σύστηµα υγείας, να µην την έχουν. Προς την
κατεύθυνση αυτή, λοιπόν, και επανερχόµενο το νοσοκοµείο σε
καθεστώς πλήρους εφηµέρευσης, σε ό,τι αφορά τις ορθοπεδι-
κές κλινικές, θα προχωρήσουµε στη συγχώνευση των κλινικών
αυτών και στη δηµιουργία νέων ορθοπεδικών τµηµάτων, τα
οποία, προφανώς, θα είναι καλύτερα στελεχωµένα µε το ανα-
γκαίο προσωπικό, τόσο ιατρικό όσο και νοσηλευτικό και ταυτό-
χρονα, θα δηµιουργήσουµε και υπηρεσίες αποκατάστασης και
αποθεραπείας που τόσο έχουν ανάγκη οι ασθενείς µε ορθοπε-
δικά προβλήµατα και υπάρχει και ένα σχέδιο συνολικής αντιµε-
τώπισης του τραύµατος, γιατί δεν είναι µόνο απλά ορθοπεδικά
περιστατικά τα οποία καλείται να καλύψει το «Ασκληπιείο» της
Βούλας. Πρέπει να καλύπτει περιστατικά τραύµατος στο σύνολο,
γιατί τα στοιχεία είναι αµείλικτα. Ποσοστό µεγαλύτερο του 90%
πολυτραυµατιών αναγκάζονται και διακοµίζονται σε άλλα νοσο-
κοµεία, προκειµένου να έχουν την πληρότητα των υπηρεσιών
υγείας.

Άρα συνενώνουµε δυνάµεις, έτσι ώστε να έχουµε πληρότητα
υπηρεσιών σε ό,τι αφορά τις ορθοπεδικές κλινικές και αναπτύσ-
σουµε και νέες υπηρεσίες. Και θέλω να πω και κάτι στο σηµείο
αυτό και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή
σας, ότι στις νέες αυτές κλινικές οι οποίες θα φτιαχτούν και στις
κλινικές του Εθνικού Συστήµατος Υγείας θα πρέπει, επιτέλους,
να προκηρύξουµε τις θέσεις των συντονιστών διευθυντών, µε
ανοικτές διαδικασίες, έτσι ώστε να δώσουµε τη δυνατότητα σε
γιατρούς, κατόπιν αξιολόγησης, να µπορέσουν να λάβουν µέρος
σε αυτές τις προκηρύξεις. Με αξιολόγηση. Θέλουµε τους καλύ-
τερους γιατρούς στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και µε αυτή τη δια-
δικασία θα το πετύχουµε. Και το ίδιο θα κάνουµε και στην περί-
πτωση αναθέσεων θέσης ευθύνης, αναθέσεων προϊσταµένων
τµηµάτων σε διάφορες κλινικές, οι οποίες και αυτές θα γίνονται
κατόπιν κρίσης και αξιολόγησης µε τους καλύτερους γιατρούς.
Θέλουµε το καλύτερο σύστηµα υγείας, τους καλύτερους για-
τρούς, έτσι ώστε ο πολίτης να ξέρει ότι πάει στα καλύτερα νο-
σοκοµεία για να λάβει υπηρεσίες υγείας. 

Άρα και οι αναθέσεις σε προϊσταµένους τµηµάτων θα γίνονται
κατόπιν αξιολόγησης και βάσει κριτηρίων. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ. 
Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΥΖΑΛΑΣ: Επιτρέψτε µου, κυρία Πρόεδρε, να πω

ότι πάρα πολλές φορές αυτός ο κοινοβουλευτικός διάλογος
µέσα από βερµπαλισµούς, µέσα από λαγούς που βγαίνουν ξαφ-
νικά από το καπέλο καθίσταται µη αποτελεσµατικός.

Η ερώτηση ήταν πάρα πολύ απλή. Αυτή τη στιγµή λείπει από
την νοτιοανατολική Αττική η καθηµερινή εφηµερία που είχε επί
πενήντα χρόνια το ΚΑΤ, η ορθοπεδική. Δεν σας είπαµε ότι δεν
δέχονται ορθοπεδικά περιστατικά κάθε τέσσερις µέρες. Σας εί-
παµε ότι ενενήντα περιστατικά κάθε µέρα δεν έχουν πού να πάνε.
Μας φέρατε ένα σχέδιο, το οποίο δεν το ξέρει κανείς, το οποίο
το λέτε σήµερα µόνο. Δεν υπάρχει γραµµένο. Δεν έχει δοθεί σε
φορείς. Δεν έχει δοθεί στη διοίκηση, που είχαµε συνάντηση µαζί
της. Δεν έχει δοθεί στην ΕΙΝΑΠ. Δεν έχει δοθεί στους δηµάρχους
που εκλέγονται µε τη δική σας παράταξη.

Μου λέτε να σας πιστέψουµε. Έχω όλη τη διάθεση να σας πι-
στέψω, αλλά δεν γίνεται έτσι ο κοινοβουλευτικός διάλογος, στη
λογική του «πιστέψτε µας». Πετάτε την µπάλα στην εξέδρα. 

Εγώ θα κλείσω, γιατί δεν έχει νόηµα. Ειλικρινά, δεν µπορώ να
καταλάβω αυτή τη διαδικασία. Τι θα πείτε στη Βούλα; Τι θα πείτε
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στη Γλυφάδα; Τι θα πείτε στον Άλιµο; Τι θα πείτε στη Νέα
Σµύρνη; Θα πείτε ότι θα εκλέγονται και θα γίνονται µε αξιολό-
γηση προϊστάµενου; Αυτό σας ρωτήσαµε; Σας ρωτήσαµε, γιατί
πέσανε τα χειρουργεία κατά επτακόσια και γιατί δεν έχει καθη-
µερινή εφηµερία. Για ποιον λόγο το παιδί που έσπασε το πόδι
του πρέπει να πάει στο ΚΑΤ, γιατί δεν έχει να πάει πουθενά; Σας
ρωτήσαµε αυτά τα πράγµατα. Εσείς µας απαντήσατε µε µία θε-
ωρητικότητα, η οποία δεν υπάρχει γραµµένη, κύριε Υπουργέ. Δεν
έχει δοθεί τίποτε µέχρι τώρα. 

Στο ερώτηµα, δε, τι θα γίνει µε την καθηµερινή εφηµερία, πή-
ραµε την απάντησή ότι θ’ ανοίξει. Δεν σας είπαµε ότι στη Βούλα
λόγω COVID δεν λειτουργεί η καθηµερινή εφηµερία. Αντίθετα,
είπαµε κάτι βαρύτερο, ότι χρησιµοποιήσατε σαν πρόσχηµα τον
COVID για να κλείσετε την καθηµερινή ορθοπεδική εφηµερία.
Διότι η χωροταξία της Βούλας επιτρέπει και για τον COVID να
αναπτύξετε και η ορθοπεδική κλινική να µπορέσει να λειτουργή-
σει σε καθηµερινή εφηµερία.

Τελειώνοντας, µην απαντήσετε σ’ εµένα. Απαντήστε στους δη-
µάρχους. Απαντήστε στην ΕΙΝΑΠ. Θα διατηρήσετε τον δηµόσιο
χαρακτήρα του νοσοκοµείου; Αυτή είναι ερώτηση δηµάρχων, οι
οποίοι εκλέγονται µε τη Νέα Δηµοκρατία κάποιοι από αυτούς.
Θα διατηρηθεί το σύνολο του σηµερινού χώρου; Θα υπάρξει ο
εκσυγχρονισµός υποδοµών και εξοπλισµού; Θα στελεχωθεί µε
µόνιµο προσωπικό; Αυτό στο οποίο συµφωνούν όλοι: Θα ξανα-
νοίξει άµεσα η καθηµερινή εφηµερία των ορθοπεδικών; 

Όλα τ’ άλλα, είναι κείµενα που µπορούν να γραφτούν σ’ εφη-
µερίδα και να θαυµάσουµε τη λογοτεχνική και την επιστηµονική
ακρίβεια του λόγου µας. Στην πράξη, το περιστατικό που σπάει
το χέρι του την ώρα που κάνει µπάνιο, που γίνεται ένα τροχαίο,
θα µπορεί να πάει στη Βούλα ή θα πρέπει να πάει στο ΚΑΤ;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Θα είµαι σύντοµος. 
Κύριε Μουζάλα, θα ξεκινήσω την απάντησή µου απαντώντας

στα ερωτήµατα τα οποία σας έθεσαν οι δήµαρχοι και οι φορείς
της περιοχής και οι κάτοικοι.

Βεβαίως και στηρίζουµε τον δηµόσιο χαρακτήρα του Εθνικού
Συστήµατος Υγείας. Το έχουµε αποδείξει. Το αποδεικνύουµε
κάθε µέρα. Φάνηκε στην περίοδο της πανδηµίας. Ενισχύσαµε το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας και το «Ασκληπιείο» Βούλας τόσο σε εξο-
πλισµό, όσο και σε ανθρώπινο δυναµικό. Κάναµε δυόµισι χιλιάδες
προσλήψεις µόνιµου ιατρικού προσωπικού στο σύστηµα υγείας
και επιπλέον προσλήψεις επικουρικού προσωπικού, επιπλέον
προσλήψεις µόνιµου λοιπού προσωπικού. Και αυτό το κάνουµε
συνέχεια. 

Στηρίζουµε το δηµόσιο σύστηµα υγείας. Βεβαίως, το «Ασκλη-
πιείο» Βούλας και τις υποδοµές του εκσυγχρονίζει -και αυτό χάρη
στη συµβολή µεγάλων δωρητών ιδιωτών, προεξάρχοντος της οι-
κογένειας Μαρτίνου- και αναβαθµίζονται οι υπηρεσίες και θέ-
λουµε να προσφέρουµε κι άλλες υπηρεσίες. 

Σας είπα τι θα απαντήσουµε στον κάτοικο της Γλυφάδας. Το
«Ασκληπιείο» Βούλας θα µπορεί ν’ αντιµετωπίσει ένα πνευµονο-
λογικό περιστατικό, το οποίο δεν µπορούσε µέχρι σήµερα, γιατί
δεν είχε πνευµονολογική κλινική. Υπάρχουν υπηρεσίες, οι οποίες
δεν προσφέρονται και αναγκάζεται ο κάτοικος της γύρω περιο-
χής να πάει σε άλλα νοσοκοµεία. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΟΥΖΑΛΑΣ: Αυτό οδήγησε στο να κλείσει…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας): Μου λέτε τι θα κάνουµε. Είχα την ευκαιρία µέσω της
ερώτησής σας να πω τι σκεφτόµαστε να κάνουµε µε το «Ασκλη-
πιείο» Βούλας. Σας είπα ότι η εφηµερία δεν έκλεισε ποτέ. Είχαµε
εξήντα οκτώ περιστατικά, εισαγωγές τους τρεις πρώτους µήνες
του έτους στις ορθοπεδικές κλινικές. Και σας είπα ότι λόγω
COVID, επειδή έγινε µία ορθολογική κατανοµή των δυνάµεων,
για να αντιµετωπίσουµε τον COVID, η εφηµερία σταµατάει στις
τρεις το µεσηµέρι. Κανένας δεν µένει αβοήθητος. Διακοµίζεται
σε άλλα νοσοκοµεία. Και βεβαίως, γνωρίζετε πολύ καλά ότι αυτό

δεν συµβαίνει τώρα. Συµβαίνει όλα τα χρόνια. Εάν κάποιος βρε-
θεί έξω από ένα νοσοκοµείο και έχει ανάγκη, έχει σπάσει το χέρι
του ή υπάρχει ένα ατύχηµα, βεβαίως και το νοσοκοµείο προσφέ-
ρει τις υπηρεσίες του. Δεν έχει αρνηθεί ποτέ δηµόσιο νοσοκο-
µείο να παρέχει υπηρεσίες υγείας στους συµπολίτες µας. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ. 
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 949/19-7-2021 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Βοιωτίας του Κινήµατος
Αλλαγής κ. Γεώργιου Μουλκιώτη προς τον Υπουργό Υγείας, µε
θέµα: «Η ανεπαρκής στελέχωση του Γενικού Νοσοκοµείου (Γ.Ν)
Λιβαδειάς προκαλεί άµεσα προβλήµατα δυσλειτουργίας του και
εγκυµονεί κινδύνους για την υγεία και τη ζωή των πολιτών».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει, επίσης, ο Αναπληρωτής
Υπουργός Υγείας, ο κ. Κοντοζαµάνης. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, η κατάσταση που υφίσταται σήµερα στο Νο-

σοκοµείο της Λιβαδειάς αποδεικνύει ότι δεκαεπτά µήνες µετά
την έναρξη της πανδηµίας του κορωνοϊού και εν µέσω του τέ-
ταρτου κύµατος τα νοσοκοµεία της χώρας υστερούν κατά πολύ
σε σχέση µε τις ανάγκες των πολιτών. Σοβαρά περιστατικά βλέ-
πουν το φως της δηµοσιότητας. Εξ αυτού του λόγου σας κάνω
και την ερώτηση, την οποία καταθέτω σήµερα. 

Καταθέτω και στα Πρακτικά σχετικό έγγραφο. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Μουλκιώτης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Αναδεικνύεται, λοιπόν, ότι παρά τις διακηρύξεις της Κυβέρνη-
σης για ενίσχυση των δοµών της υγείας στον Νοµό Βοιωτίας, πα-
ραµένουν σοβαρές ελλείψεις και κενά σε ιατρικό προσωπικό που
καθιστούν δύσκολη την εξυπηρέτηση των πολιτών σε έναν δήµο
τριάντα χιλιάδων κατοίκων, αλλά και σε κατοίκους των όµορων
δήµων, αλλά και όµορων νοµών, οι οποίοι έρχονται προς την πε-
ριοχή της Λιβαδειάς για εξυπηρέτηση. 

Το πιο πρόσφατο, λοιπόν, περιστατικό το οποίο είναι κρίσιµο
και δηµοσιοποιήθηκε, κύριε Υπουργέ, ήταν η περίπτωση ενός δε-
καοκτάχρονου, όπου µετά από τροχαίο ατύχηµα µε µηχανάκι µε-
ταφέρθηκε από το ΕΚΑΒ σε κωµατώδη κατάσταση στο Νοσο-
κοµείο της Λιβαδειάς. Ο νεαρός ήταν σε βαριά κατάσταση, αλλά
λόγω µη εφηµέρευσης ακτινολόγου και αναισθησιολόγου δεν κα-
τέστη δυνατή η διενέργεια ολοκληρωµένων ιατρικών πράξεων.
Μάλιστα, φαίνεται ότι η διερεύνηση πιθανής ενδοκοιλιακής κά-
κωσης έγινε µε τη µέθοδο της περιτοναϊκής έκπλυσης που χρη-
σιµοποιούνταν τη δεκαετία ’80 -έτσι αναφέρουν οι γιατροί- και
το περιστατικό εν τέλει διεκοµίσθη συνοδεία γιατρού χωρίς να
διασωληνωθεί στο Νοσοκοµείο του ΚΑΤ. Αυτό ήταν το περιστα-
τικό και επ’ αυτού είναι και η ερώτησή µας σήµερα. 

Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε πολύ καλά ότι στη Βοιωτία δεν λει-
τουργεί ούτε µία κλινική ΜΕΘ. Το Νοσοκοµείο της Λιβαδειάς βρί-
σκεται σε διαρκή εφηµερία λόγω της πανδηµίας και καλείται να
εξυπηρετήσει τις εισαγωγές ασθενών COVID, αλλά και τυχόν
άλλες διακοµιδές διασωληνωµένων ασθενών προς τα νοσοκο-
µεία Αθήνας και όµορων νοµών, για τις οποίες είναι απαραίτητο
να διενεργηθούν οπωσδήποτε οι διασωληνώσεις από γιατρό
αναισθησιολόγο.

Τα προβλήµατα υποστελέχωσης του νοσοκοµείου θέτουν σε
κίνδυνο την επαρκή και ποιοτική φροντίδα των ασθενών που πρέ-
πει να παρακολουθούνται συστηµατικά ή που συλλέγονται σε
εφηµερία. Είναι, λοιπόν, υποχρέωση της πολιτείας τουλάχιστον
αυτά να τα λάβει υπ’ όψιν.

Ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ: Υπάρχει στο Νοσοκοµείο της Λι-
βαδειάς επάρκεια σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό για συ-
νολική αντιµετώπιση περιστατικών COVID και µη COVID;

Και αν ναι, πώς ήταν δυνατόν να έχουµε αυτό το περιστατικό
το οποίο καταγγέλλεται και αναφέρθηκε και δηµοσιοποιήθηκε,
δηλαδή να µην υπάρχει εφηµερία για δύο βασικές ειδικότητες
για την αντιµετώπιση έκτακτου περιστατικού -ακτινολόγου και
αναισθησιολόγου- το Σάββατο 17 Ιουλίου; Και επίσης πώς σκο-
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πεύετε, κύριε Υπουργέ, αυτές τις ελλείψεις -εγώ είµαι βέβαιος
ότι τις γνωρίζετε- να τις καλύψετε ειδικά µε ειδικό ιατρικό και νο-
σηλευτικό προσωπικό, που είναι εκ των ων ουκ άνευ προκειµένου
να υπάρχουν επαρκείς ιατρικές γνωµατεύσεις και πράξεις συγ-
κεκριµένες για τους ασθενείς; 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ, κύριε συνάδελ-

φε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Μουλκιώτη, το Γενικό Νοσοκοµείο Λιβαδειάς είναι επαρ-

κώς στελεχωµένο µε προσωπικό, για να µπορεί να καλύπτει τις
ανάγκες των κατοίκων της περιοχής. Και, βεβαίως, ας είµαστε ει-
λικρινείς, κάθε νοσοκοµείο καλύπτει συγκεκριµένες ανάγκες και
πρέπει να καλύπτει και όταν χρειάζεται αυξηµένη ή περισσότερη
φροντίδα γίνονται διακοµιδές, όπως έγινε και στην περίπτωση
του συµβάντος το οποίο αναφέρετε, όπου χρειαζόταν η άµεση
επέµβαση συγκεκριµένης ειδικότητας όπως αυτή του νευροχει-
ρουργού. Το νοσοκοµείο σταθεροποίησε τον ασθενή και, βε-
βαίως, τον διακόµισε στο πλησιέστερο µεγάλο νοσοκοµείο, όπως
και έγινε, που είναι το ΚΑΤ. 

Είναι χρήσιµη, όµως, αυτή η τοποθέτησή σας και η ερώτησή
σας, γιατί αναδεικνύεται και ο ρόλος των νοσοκοµείων της περι-
φέρειας µε υπηρεσίες αιχµής όπως είναι η επείγουσα ιατρική
µέσα από ένα επαρκώς στελεχωµένο τµήµα επειγόντων περιστα-
τικών µε πλήρη στελέχωση στις βασικές ειδικότητες, όπως πα-
θολόγοι και αναισθησιολόγου. Και, βεβαίως, κι εκεί χρειάζεται
ένα πολύ καλά οργανωµένο σύστηµα για την διακοµιδή τέτοιων
βαρέων περιστατικών σε µεγαλύτερα νοσοκοµεία ή τριτοβάθµια
τα οποία αντιµετωπίζουν βαριές καταστάσεις. 

Επιτρέψτε µου να πω ότι τα κενά δεν καλύπτονται από τη µία
µέρα στην άλλη, αλλά έχουµε διαβεί µεγάλο µέρος της διαδρο-
µής και έχουµε καλύψει κενά σε ειδικότητες όπως η παθολογία
µε πέντε υπηρετούντες σε έξι οργανικές θέσεις και έναν ακόµα
παθολόγο που αναµένεται να αναλάβει υπηρεσία πολύ σύντοµα,
στην αναισθησιολογία και παιδιατρική από τέσσερις υπηρετούν-
τες γιατρούς µε πλήρη κάλυψη οργανικών θέσεων, στη γενική
χειρουργική µε τέσσερις υπηρετούντες και µία κενή θέση δε-
σµευµένη η οποία θα καλυφθεί σύντοµα µε την ανάληψη υπηρε-
σίας του νέου γιατρού από πρόσφατη προκήρυξη και στην
ειδικότητα της ακτινοδιαγνωστικής, βεβαίως εκεί υπάρχει περι-
θώριο ενίσχυσης αφού αυτή τη στιγµή υπηρετούν δύο µόνιµοι
γιατροί. 

Άρα έχει ενισχυθεί το νοσοκοµείο. Γίνονται προσπάθειες πε-
ραιτέρω ενίσχυσης και αναβάθµισής του. Επαναλαµβάνω το νο-
σοκοµείο είναι άρτια στελεχωµένο και εξοπλισµένο. Σίγουρα
υπάρχουν σηµεία βελτίωσης. Δεν χρειάζεται, όµως, να καλλιερ-
γούµε την ανασφάλεια στον κόσµο και να δηµιουργούµε λάθος
εντυπώσεις. Η προσπάθειά µας για την ενίσχυση του νοσοκο-
µείου είναι διαρκής µε αποτελέσµατα συγκεκριµένα. 

Κλείνοντας, θα ήθελα να σας πω, κύριε Μουλκιώτη, ότι το πε-
ριστατικό στο οποίο αναφέρεστε στην ερώτησή σας αντιµετωπί-
στηκε στα ΤΕΠ του Νοσοκοµείου Λειβαδιάς και ορθώς διακοµί-
στηκε στο ΚΑΤ όπως θα συνέβαινε σε αντίστοιχο σοβαρό τρο-
χαίο ατύχηµα ή άλλο βαρύ περιστατικό πολυτραυµατία. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ.
Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΟΥΛΚΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς, κρατώ ότι αναγνωρίζετε πράγµατι

ότι υπάρχουν ελλείψεις και πρέπει αυτές οι ελλείψεις να καλυ-
φθούν. Είναι σηµαντικό ότι το αναγνωρίζετε αυτό. Δεύτερον, µα-
κριά από εµάς η δηµιουργία εντυπώσεων, όµως, είµαστε υπο-
χρεωµένοι το οποιοδήποτε περιστατικό συµβαίνει και θίγει τα δε-
δοµένα τα οποία πρέπει να σεβόµαστε και να καλύπτουµε, εµείς
θα το αναδεικνύουµε. Οφείλει η Κυβέρνηση να έρχεται στη
Βουλή και να παίρνει τον λόγο και να αναφέρει συγκεκριµένα τι
κάνει. Πράγµατι υπάρχουν ελλείψεις ειδικών όπως κι εσείς ανα-
φέρετε, κι εγώ εύχοµαι αυτές οι ελλείψεις να καλυφθούν. Είναι

µεγάλο το ζήτηµα και το ξέρετε πολύ καλύτερα από εµάς, αν όχι
όπως το ξέρουµε, του ρόλου των περιφερειακών νοσοκοµείων. 

Έρχεστε να απαντήσετε επανειληµµένως στις ερωτήσεις µας
για το πόσο έχουν καλυφθεί πράγµατι τα κενά στο Νοσοκοµείο
της Λιβαδειάς, δεν θα αµφισβητήσω κάτι τέτοιο, όµως, οι συγκε-
κριµένες ειδικότητες που είναι κρίσιµες και µείζονος σπουδαι-
ότητας, καίριας σηµασίας, δεν έχουν καλυφθεί. Φτάσαµε στο
οριακό σηµείο ενός νέου ανθρώπου δεκαοκτώ ετών που είχε σο-
βαρό τραυµατισµό και δεν υπήρχε ακτινολόγος και αναισθησιο-
λόγος προκειµένου να αντιµετωπιστεί όπως θα έπρεπε να αντι-
µετωπιστεί µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Αντιµετωπίστηκε βέ-
βαια. Οι γιατροί «έβαλαν πλάτη» και ασχολήθηκαν όχι απλώς µε
επαγγελµατισµό, αλλά µε αυτοθυσία και µεταχειρίστηκαν µεθό-
δους οι οποίες δεν είναι σύγχρονες, αλλά του παρελθόντος προ-
κειµένου να σώσουν µια κατάσταση. 

Αυτό, όµως, είναι αρκετό για να πούµε ότι αντιµετωπίζονται τα
πράγµατα έτσι σε ένα περιφερειακό νοσοκοµείο; Θεωρώ, κύριε
Υπουργέ, ότι δεν είναι αρκετό. Πιστεύω ότι είναι υποχρέωση και
ευθύνη της πολιτείας. Η Κυβέρνηση πρέπει να το δει. Πρέπει καί-
ριας σηµασίας ειδικότητες να καλύπτονται και αυτές οι δύο βα-
σικές ειδικότητες, του αναισθησιολόγου και του ακτινολόγου,
πρέπει να καλυφθούν και πρέπει να υπάρξουν µόνιµες καταστά-
σεις και να είναι στελεχωµένο µε αυτές τις ειδικότητες. 

Και οφείλει να απαντήσει η ηγεσία του Υπουργείου, κύριε
Υπουργέ, πώς σκοπεύει αυτά τα κενά να τα καλύψει και πώς βλέ-
πει ότι πρέπει να καλυφθούν τα κενά. Γιατί δεν µπορώ να δια-
νοηθώ ότι υιοθετείτε κάποια λογική ότι «θα τα καλύψουµε µε
κάποιον τρόπο, ενδεχοµένως µελλοντικά και ό,τι γίνει». Όχι! Εδώ
είµαστε υποχρεωµένοι να βρούµε τον τρόπο της αµεσότητας κά-
λυψης αυτών των δύο καίριας σηµασίας θέσεων. Δεν είναι µια
οποιαδήποτε θέση. Βεβαίως έχουν καλυφθεί κενά, όµως, αυτά
τα κενά τα οποία επισηµαίνουµε σήµερα µε την ερώτηση είναι
προβλήµατα τα οποία οφείλετε και πρέπει να αντιµετωπίσετε. 

Κύριε Υπουργέ, µεταφέρουµε την αγωνία των πολιτών, µετα-
φέρουµε την αγωνία των ανθρώπων της πρώτης γραµµής, των
γιατρών και νοσηλευτικού προσωπικού. Αυτά µεταφέρουµε και
για αυτόν τον λόγο σας βάζουµε τα ζητήµατα, διότι δεν µπορεί
να είµαστε ανεχτοί σε µια εικόνα ενός δεκαοκτάχρονου να κιν-
δυνεύει και να τρέχουν να δουν πώς µπορούν να αντιµετωπίσουν
µια κατάσταση και να ψάχνουν να βρουν αναισθησιολόγο και
ακτινολόγο και να µην µπορεί αυτό το ζήτηµα να αντιµετωπιστεί
και αντιµετωπίστηκε όπως ακριβώς σας είπα. 

Θα καταλήξω, κυρία Πρόεδρε, και θα πω ότι η προτεραιότητα
σε αυτές τις δύο ειδικότητες είναι µείζονος σπουδαιότητας. Και,
κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να το πείτε, να πάρετε µια θέση και να
δεσµευτείτε ότι θα καλυφθούν για να υπάρχει πληρότητα της ου-
σιαστικής συµµετοχής αυτής της διαδικασίας που πρέπει να έχει
η υγεία και το δηµόσιο σύστηµα υγείας στα περιφερειακά νοσο-
κοµεία. Είναι δείγµα γραφής και έχετε υποχρέωση και θα ήθελα
σήµερα εδώ να δεσµευτείτε.

Βεβαίως, δεν είναι στην ερώτηση, αλλά θέλω απλώς να σας
ενηµερώσω ότι υπάρχει και µια σύγχυση επειδή το Νοσοκοµείο
Λιβαδειάς είναι διασυνδεόµενο και υπήρξαν κάποιες εξαγγελίες
από τα χείλη του Πρωθυπουργού περί συγχωνεύσεων και λοιπών
θεµάτων. Δηµιουργήθηκε πλήρης αναστάτωση και έχετε ενηµε-
ρωθεί πιστεύω. Πρέπει αυτά να τα ξεκαθαρίσουµε µε σαφείς θέ-
σεις, καθαρές κουβέντες και όχι ασάφειες. Και συνεδριάζει
σήµερα το απόγευµα το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου της
Θήβας πάνω σε αυτό το ζήτηµα. Θέλω να δείτε, δηλαδή, πώς
είναι η περιφέρεια και πόσο αγωνία έχει η περιφέρεια στο να µε-
ταφερθεί οποιοδήποτε περιστατικό στην Αθήνα και αν µπορεί να
µεταφερθεί. 

Και ξέρετε κάτι καλύτερα από µένα, ότι δεν είναι και τόσο εύ-
κολη η µεταφορά ούτε είναι τόσο εύκολη και η πρόσβαση του
ΕΚΑΒ, η ταχύτητα, η αµεσότητα και ίσως χάνουµε και περιστα-
τικά. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ ευχαριστώ. Κύ-

ριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
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Κύριε Μουλκιώτη, έχουµε καταδείξει µε τις αποφάσεις µας και
µε τις ενέργειές µας στα δύο χρόνια ότι στόχος µας είναι να ενι-
σχύουµε τις δοµές σε κάθε περιοχή. Αυτό γίνεται και στη Λιβα-
δειά. Γνωρίζετε ότι υπάρχει έτοιµη µονάδα αυξηµένης φροντίδας
και θέλουµε να λειτουργήσει για να εξυπηρετήσει τους κατοί-
κους της περιοχής.

Η Λιβαδειά βρίσκεται σε ένα σηµείο που είναι και κοντά στην
Αθήνα. Έχει δίπλα της και το νέο µεγάλο Νοσοκοµείο της Χαλκί-
δας. Εποµένως θα πρέπει να βλέπουµε πώς µπορούµε να δηµι-
ουργήσουµε τις συνέργειες και τη συνένωση δυνάµεων, έτσι
ώστε να έχουµε το καλύτερο αποτέλεσµα.

Σε ό,τι αφορά τις ειδικότητες που αναφέρατε, η αναισθησιο-
λογία είναι η ειδικότητα που ίσως αυτήν τη στιγµή είναι η πιο
προβληµατική στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Γι’ αυτό και προχω-
ρήσαµε πρόσφατα και σε συγκεκριµένη νοµοθετική πρωτοβου-
λία, έτσι ώστε να µπορέσουµε να στηρίξουµε αυτήν την ειδικό-
τητα.

Εφόσον υπάρχουν κενές θέσεις, ειδικά στον τοµέα της αναι-
σθησιολογίας, τις προκηρύσσουµε και θα τις προκηρύξουµε,
αλλά το θέµα είναι να βρεθούν γιατροί να πάνε και να µην βγει
άγονη η ειδικότητα αυτή, να µη βγει άγονη η προκήρυξη αυτή
και να µπορέσουµε να ενισχύσουµε όσο γίνεται πιο πολύ τις
δοµές της υγείας. 

Σε κάθε περίπτωση, επειδή αναφερθήκατε και στο παράδειγµα
των δύο νοσοκοµείων, ο στόχος είναι τα νοσοκοµεία, οι δοµές –
µην το βλέπουµε κτιριακά- να λειτουργούν συµπληρωµατικά και
µέσα σε ένα πλαίσιο συνέργειας. Γι’ αυτό µιλήσαµε για νοσοκο-
µεία κόµβους και νοσοκοµεία ακτίνας όπου θα διασυνδέονται,
θα έχουν πληρότητα υπηρεσιών, επάρκεια προσωπικού και απο-
τελεσµατική παροχή υπηρεσιών υγείας. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,

κύριε Υπουργέ. 
Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 952/19-7-2021 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και
Βουλευτή Λάρισας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Γεωργίου Λαµπρούλη προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Την
επικίνδυνη λειτουργία της Πνευµονολογικής Κλινικής του Θριά-
σιου Νοσοκοµείου».

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει, επίσης, ο Αναπληρωτής
Υπουργός Υγείας κ. Κοντοζαµάνης.

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, και όπως είπατε και εσείς, η ερώ-
τηση αφορά την επικίνδυνη λειτουργία της πνευµονολογικής κλι-
νικής του «Θριάσιου» Νοσοκοµείου.

Εµείς ως Κοινοβουλευτική Οµάδα µεταφέρουµε το αίτηµα, την
αγωνία, αλλά και τις καταγγελίες του σωµατείου των εργαζοµέ-
νων, που επιβεβαιώνονται και µε έγγραφα των γιατρών της αντί-
στοιχης πνευµονολογικής κλινικής αλλά και του διευθυντή της
ιατρικής υπηρεσίας του νοσοκοµείου για την επικίνδυνη λειτουρ-
γία της πνευµονολογικής κλινικής και φυσικά για τους νοσηλευό-
µενους ασθενείς. 

Η πνευµονολογική κλινική του «Θριάσιου» -κατανοητό αυτό-
εκτός από περιστατικά COVID, εφηµερεύει και νοσηλεύει παράλ-
ληλα και αµιγώς πνευµονολογικά περιστατικά, χωρίς βέβαια να
επικουρείται η λειτουργία της από άλλη πνευµονολογική κλινική
σε όλη την Αττική. 

Στη συγκεκριµένη κλινική εργάζονται δύο µόνιµοι πνευµονο-
λόγοι γιατροί µε το βαθµό του διευθυντή και δύο επικουρικοί που
–ειρήσθω εν παρόδω- οι συµβάσεις τους λήγουν 31 Οκτώβρη
του τρέχοντος έτους, του 2021 δηλαδή. Και καταλαβαίνετε ότι
τέσσερις ειδικοί –συν τους ειδικευόµενους που έχουν- που έχουν
την ευθύνη σε ένα τµήµα, σε µία κλινική, όπως συµβαίνει παντού,
όλο το προηγούµενο διάστηµα και µέσα στην περίοδο της παν-
δηµίας, κλήθηκαν να αντιµετωπίσουν εκατοντάδες περιστατικά
φτάνοντας και στα όρια ή µάλλον ξεπερνώντας τα όρια της ψυ-
χικής και σωµατικής τους εξάντλησης.

Και ένα δείγµα των τεράστιων ελλείψεων στη συγκεκριµένη
κλινική σε ιατρικό προσωπικό, ειδικευµένο προσωπικό σε πνευ-
µονολόγους, είναι ότι στις εσωτερικές εφηµερίες που εφηµε-

ρεύει ένας ειδικός, φυσικά έχει την ευθύνη των πενήντα και
πλέον ασθενών, οι οποίοι είναι διασπαρµένοι σε διάφορα σηµεία
του νοσοκοµείου, σε διάφορα τµήµατα, ενώ –όπως άφησα να εν-
νοηθεί και στην αρχή- στη γενική εφηµερία της κλινικής, η συγ-
κεκριµένη κλινική του «Θριάσιου» Νοσοκοµείου καλύπτει όχι
µόνο τα πνευµονολογικά περιστατικά της Αττικής, αλλά και των
νήσων του Αιγαίου, µε δύο πνευµονολόγους -ειδικούς δηλαδή-
από τους τέσσερις που έχουν την ευθύνη και για τα επείγοντα
περιστατικά αλλά και για την νοσηλεία των ασθενών, για τις ει-
σαγωγές και πάει λέγοντας.

Δεν έχει προχωρήσει ως τώρα, παρ’ όλο που έχουν διατυπωθεί
αιτήµατα, η προκήρυξη των δύο κενών οργανικών θέσεων πνευ-
µονολόγων που υπάρχουν αυτήν τη στιγµή στο οργανόγραµµα,
αν και για την ασφαλή συνέχιση της λειτουργίας της κλινικής -
όπως οι ίδιοι το λένε- απαιτείται άµεση κάλυψη όχι µόνο των
κενών οργανικών θέσεων, αλλά και δηµιουργία τριών επιπλέον
οργανικών θέσεων πνευµονολόγων.

Και φυσικά αντίστοιχες ελλείψεις υπάρχουν στο νοσηλευτικό
προσωπικό, δεδοµένου ότι είναι οι ίδιοι εργαζόµενοι που έδωσαν
και συνεχίζουν να δίνουν τη µάχη µε την πανδηµία αδιάκοπα για
όλους αυτούς τους µήνες, µέσα σε πολύ δύσκολες συνθήκες. 

Τα ερωτήµατα προς τον Υπουργό, κυρία Πρόεδρε, είναι εάν
θα ανασταλεί ή όχι η συµµετοχή της πνευµονολογικής κλινικής
στη γενική εφηµερία του νοσοκοµείου µέχρι να καλυφθούν
άµεσα οι δύο κενές οργανικές θέσεις µε επιµελητές β’ και φυσικά
να δηµιουργηθούν τρεις επιπλέον οργανικές θέσεις ειδικευµένων
πνευµονολόγων.

Δεύτερον, σας ζητάµε να ενισχυθεί η πνευµονολογική κλινική
µε νοσηλευτικό προσωπικό, ούτως ώστε να εξασφαλισθεί η λει-
τουργία µε όρους και συνθήκες για τους ίδιους τους εργαζόµε-
νους, αλλά κυρίως για τους ασθενείς και παράλληλα το υφιστά-
µενο προσωπικό -όχι µόνο το νοσηλευτικό προσωπικό, αλλά και
το υπόλοιπο προσωπικό φυσικά- να µπορεί να κάνει χρήση της
άδειάς του, των τριών εβδοµάδων, όπως δικαιούνται. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ, κύριε συ-

νάδελφε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Λαµπρούλη, τις δυσκολίες στη λειτουργία της πνευµο-

νολογικής κλινικής του Νοσοκοµείου «Θριασίου» τις γνωρίζουµε
καλά και καταβάλλουµε κάθε προσπάθεια –θα αναφερθώ σε
αυτή την προσπάθεια-, προκειµένου να διασφαλίσουµε τη συνέ-
χιση της λειτουργίας της. Η κατάσταση είναι όντως προβληµα-
τική. 

Όµως, σε καµµία περίπτωση, δεν θα χρησιµοποιούσα τον χα-
ρακτηρισµό «επικίνδυνη» και δεν τίθεται θέµα αναστολής της
εφηµερίας της κλινικής και βεβαίως όποτε χρειαστεί το ΕΚΑΒ
προστατεύει την κλινική και διακοµίζονται τα περιστατικά σε
άλλες κλινικές. 

Αυτήν τη στιγµή υπηρετούν πέντε γιατροί στην κλινική και σύν-
τοµα θα βγει η προκήρυξη δύο επιπλέον θέσεων γιατρών, προ-
κειµένου αυτοί να ενταχθούν στη δύναµη της κλινικής. Επίσης,
υπάρχει έγκριση σε ισχύ για πρόσληψη επικουρικού γιατρού.
Εποµένως, εφόσον υπάρξει εκδήλωση ενδιαφέροντος από κά-
ποιον πνευµονολόγο, θα είναι δυνατή η άµεση πρόσληψη του ως
επικουρικού ιατρικού προσωπικού στο Νοσοκοµείο «Θριάσιο». 

Και επιτρέψτε µου να πω ότι θα πρέπει να δούµε τη λειτουργία
της πνευµονολογικής κλινικής σε ένα ευρύτερο πλαίσιο, που
άπτεται της διαχείρισης πνευµονολογικών περιστατικών στην ευ-
ρύτερη περιοχή και βεβαίως πώς η πνευµονολογική κλινική και
οι γιατροί θα µπορούσαν να συνεργαστούν µε τον παθολογικό
τοµέα του νοσοκοµείου, έτσι ώστε να µπορέσουν να αντιµετωπί-
σουν τα περιστατικά αυτά. 

Βρισκόµαστε και σε συνεργασία µε την Ελληνική Πνευµονολο-
γική Εταιρεία. Είχα µία χρήσιµη, εποικοδοµητική συνάντηση µε
τον Πρόεδρο της εταιρείας, τον κ. Λουκίδη, όπου ανταλλάξαµε
απόψεις και είχαµε κάποιες καλές ιδέες για το πώς θα µπορέ-
σουµε να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα της κλινικής.

Επίσης, να πω ότι το Νοσοκοµείο «Θριάσιο» έχει ενισχυθεί σε

17136 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



προσωπικό. Αναφέρω χαρακτηριστικά τους εξήντα πέντε επικου-
ρικούς νοσηλευτές, που προσελήφθησαν στο νοσοκοµείο τους
τελευταίους είκοσι µήνες και θέλουµε να αναβαθµίσουµε τις πα-
ρεχόµενες υπηρεσίες στην πνευµονολογική κλινική και προχω-
ράµε άµεσα στην προµήθεια ενός βρογχοσκοπίου, έτσι ώστε να
εξυπηρετήσουµε τις ανάγκες των συµπολιτών µας που προσέρ-
χονται γι’ αυτή την υπηρεσία στο Νοσοκοµείο «Θριάσιο».

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ, κύριε Υπουρ-

γέ.
Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα µείνω στο συγκεκριµένο. Η ερώτηση αφο-

ρά την πνευµονολογική κλινική. Άκουσα µε προσοχή αυτά που
είπατε. 

Πρώτον, λέτε ότι θα προκηρυχθούν ή προγραµµατίζεται να
προκηρυχθούν δύο θέσεις από τις κενές που υπάρχουν, αυτές
που είναι αποτυπωµένες στο ερώτηµα, αλλά και στο αίτηµα των
γιατρών της κλινικής, του νοσοκοµείου κατ’ επέκταση. Πότε;
Απαιτούνται άµεσες ενέργειες, όχι ένα αόριστο «θα».

Δεύτερον, µιλάτε για έναν επιπλέον πνευµονολόγο επικουρικό,
που µπορεί στο επόµενο διάστηµα να στελεχώσει την κλινική.
Στην πρωτολογία µου, αλλά και στην ερώτηση αναφέρεται ότι οι
δύο επικουρικοί πνευµονολόγοι, που εργάζονται στη συγκεκρι-
µένη κλινική στις 31 του Οκτώβρη απολύονται, εντός ή εκτός ει-
σαγωγικών, βάλτε το όπως θέλετε εσείς. Άρα µιλάµε για µείωση
του προσωπικού κατά δύο. Πότε θα έρθουν οι καινούργιες προσ-
λήψεις; Πότε θα έρθει ο επικουρικός που λέτε; Δηλαδή εκεί που
ήταν τέσσερις και είναι επικίνδυνη η κατάσταση όπως οι ίδιοι το
λένε -δεν το λέµε εµείς, οι ίδιοι οι γιατροί λένε ότι είναι επικίνδυνη
η κατάσταση για τη λειτουργία της κλινικής, µε όλο αυτόν τον
φόρτο αφ’ ενός εργασίας που υπάρχει και λόγω της πανδηµίας
προφανώς και του τρόπου εφηµέρευσης της κλινικής, αλλά από
την άλλη µεριά και των τεράστιων ελλείψεων σε προσωπικό, σε
γιατρούς σε ειδικούς.

Άρα από τον Οκτώβρη και µετά τι θα γίνει; Η κατάσταση δεν
θα είναι απλώς επικίνδυνη. Δεν θέλω να τη χαρακτηρίσω. Άρα
δεν φτάνουν αυτοί. Και µάλιστα αναφέρουν συγκεκριµένα ότι,
πέραν των δύο κενών οργανικών θέσεων που υπάρχουν, που εί-
πατε ότι θα προκηρυχθούν, χρειάζονται, άλλοι τρεις. Και δεν λένε
αυθαίρετα τον αριθµό αυτόν. Το λένε µε βάση συγκεκριµένα επι-
στηµονικά δεδοµένα και πώς πρέπει να λειτουργούν κλινικές,
όπως και η συγκεκριµένη κλινική µε βάση τη δυναµικότητα που
έχει. Άρα οι ενέργειες θα πρέπει να είναι άµεσες. 

Ωραία όλα αυτά για συνεργασία µε την παθολογική. Ποιος σας
είπε ότι δεν συνεργάζονται οι πνευµονολόγοι µε τους παθολό-
γους; Τόσα χρόνια πνευµονολόγος ήµουν στο Γενικό Νοσοκο-
µείο της Λάρισας. Δεν τα ξέρουµε αυτά; Ότι υπάρχει αγαστή
συνεργασία των ειδικοτήτων αυτών, γιατί και η πνευµονολογία,
επιτρέψτε µου, κυρία Πρόεδρε, είναι κλάδος της παθολογίας,
πέραν του ότι είναι ξεχωριστή ειδικότητα. Δεν υπάρχει συνεργα-
σία; Η έλλειψη συνεργασίας µέσα σε ένα νοσοκοµείο είναι το
πρόβληµα και σε ό,τι αφορά τα περιστατικά και τη διαχείρισή
τους; 

Άρα απαιτούνται άµεσες λύσεις και χρειάζονται αύριο, για να
µην πω για χθες, γιατροί, στελέχωση του νοσοκοµείου, ούτως
ώστε να ανταποκρίνεται στις αυξηµένες ανάγκες, που γνωρίζετε,
πολύ καλά, ότι υπάρχουν και λόγω των περιστατικών COVID, που
ενδεχοµένως µε το τέταρτο κύµα να πολλαπλασιαστούν, αλλά
και τα τρέχοντα πνευµονολογικά περιστατικά. 

Κοιτάξτε, εµείς δεν έχουµε καµµία αυταπάτη. Σας έχουµε πει
πολλές φορές ότι η πολιτική, που ακολουθεί και η παρούσα Κυ-
βέρνηση, σε συνέχεια όλων των προηγούµενων κυβερνήσεων και
στον χώρο της υγείας, είναι µια πολιτική, που έχει ως στόχο τη
συρρίκνωση του δηµόσιου τοµέα, τη συνεχή εµπορευµατοποί-
ησή του, την ενίσχυση της επιχειρηµατικής του λειτουργίας, τη
συρρίκνωση των υπηρεσιών του. 

Μιλάτε για θωρακισµένο ΕΣΥ, την ώρα που δεν έχετε πάρει
ούτε ένα µέτρο ενίσχυσης των δηµόσιων µονάδων υγείας και δεν
έχετε προχωρήσει. Και το συγκεκριµένο παράδειγµα της ερώτη-

σής µας για την πνευµονολογική κλινική του «Θριάσιου» είναι ένα
µικρό παράδειγµα από τα χιλιάδες που υπάρχουν σε όλη τη
χώρα και σε όλα τα νοσοκοµεία και όχι µόνο. Δεν έχετε προχω-
ρήσει σε ουσιαστικές προσλήψεις, µε τις συνέπειες που όλοι
ζούµε και όλοι ζούνε στα νοσοκοµεία είτε υγειονοµικό προσω-
πικό είτε ασθενείς. Έχετε µετατρέψει το δηµόσιο σύστηµα
υγείας σε σύστηµα µιας νόσου. Εκατοντάδες νοσηλευόµενοι
γιατί το ζήσαµε και αυτό και το ξέρω, πολύ καλά, και εγώ και από
ίδια πείρα, νοσηλεύονται εκτός ΜΕΘ, το προσωπικό εξουθενω-
µένο και ασθενείς non-COVID, χρόνιοι ασθενείς, είτε να εξαναγ-
κάζονται να πάνε στον ιδιωτικό τοµέα και να βάζουν το χέρι τους
βαθιά στην τσέπη όσοι έχουν και όσοι δεν έχουν να περιµένουν
στις τεράστιες λίστες, που έχουν δηµιουργηθεί και να είναι σε
αναµονή για µια εξέταση, για έναν έλεγχο στα δηµόσια νοσοκο-
µεία. 

Και εδώ πρόκειται για µια συνειδητή επιλογή, κυρία Πρόεδρε,
της παρούσας Κυβέρνησης, όπως και των προηγούµενων φυ-
σικά, το ότι δεν ενισχύεται το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, που πα-
ραµένει γυµνό, µε τις τεράστιες ελλείψεις στο προσωπικό και
υποδοµές, αφού εξάλλου το κυβερνητικό σας σχέδιο και αφή-
γηµα είναι για παραπέρα εµπορευµατοποίηση, ζητήµατα που
τρέχουν, όπως και η προσαρµογή της λειτουργίας των νοσοκο-
µείων και κέντρων υγείας στη λογική του κόστους - οφέλους δεί-
χνοντας και την αποφασιστικότητά σας να ολοκληρώσετε το
έγκληµα του κλεισίµατος κρίσιµων µονάδων, που ξεκίνησε τα
προηγούµενα χρόνια και από τις προηγούµενες κυβερνήσεις. 

Εµείς λέµε ότι απέναντι σε αυτή την κατάσταση ο λαός µας
έχει συσσωρευµένη πείρα. Οι εργαζόµενοι, οι υγειονοµικοί, οι
µάχιµοι γιατροί, το εργατικό λαϊκό κίνηµα έδωσε µία απάντηση
και χθες, όπως και όλο το προηγούµενο διάστηµα, διεκδικώντας
άµεσα µέτρα αφ’ ενός προστασίας της υγείας και της ζωής τους
από την πανδηµία, αλλά και παράλληλα την ενίσχυση του δηµό-
σιου συστήµατος υγείας. Αυτός ο αγώνας και αυτές οι διεκδική-
σεις θα συνεχιστούν και το επόµενο διάστηµα και θα ενταθούν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Σας ευχαριστώ, κύριε
συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Λαµπρούλη, δέχοµαι -έτσι λειτουργεί άλλωστε η δηµο-

κρατία στο Κοινοβούλιο- να υπάρχει διαφωνία, κριτική σε θέµατα
πολιτικής όχι µόνο στην υγεία, παντού. Αν χρησιµοποιήσουµε,
όµως, τη γλώσσα της τεκµηρίωσης, νοµίζω ότι θα µπορέσουµε
να συνεννοηθούµε. Η γλώσσα της τεκµηρίωσης είναι αλάνθαστη. 

Δείτε τα νούµερα γιατί µας κατηγορείτε συνέχεια ότι δεν κά-
νουµε τίποτα για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, ότι επιχειρηµατικά
συµφέροντα λυµαίνονται το δηµόσιο σύστηµα υγείας, ότι δεν
υπάρχουν προσλήψεις. Σας παρακαλώ ξαναδείτε τα νούµερα.
Τα τελευταία δύο χρόνια της διακυβέρνησης της χώρας έγιναν
δυόµισι χιλιάδες προσλήψεις µόνιµων γιατρών. Και ναι, η προκή-
ρυξη…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ούτε µία δεν έχει γίνει.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας): Κάνετε λάθος. Θα σας καταθέσω τα στοιχεία. Οι άνθρω-
ποι είναι στις θέσεις τους, στα νοσοκοµεία. Δείτε τα ΦΕΚ και τους
διορισµούς τους. Ας δούµε τα νούµερα και θα συµφωνήσουµε.
Ναι, να υπάρχει διαφωνία γιατί µπορεί να πει κάποιος ότι δεν
χρειαζόταν αυτή η πρόσληψη εκεί, αλλά έπρεπε να γίνει κάπου
αλλού. 

Όσον αφορά το επικουρικό προσωπικό έγιναν προσλήψεις µό-
νιµου προσωπικού µέσω ΑΣΕΠ. Τέσσερις χιλιάδες µόνιµες προσ-
λήψεις νοσηλευτικού προσωπικού θα προκηρυχτούν τον Σεπ-
τέµβρη, παραµένοντας πιστοί στη δέσµευσή µας ότι οι άνθρωποι
αυτοί χρειάζονται στο σύστηµα υγείας και πρέπει να παραµεί-
νουν. Το ενισχύσαµε το σύστηµα υγείας, κατά τη διάρκεια της
πανδηµίας, περισσότερο από τον αρχικό µας προγραµµατισµό
και συνεχίζουµε να το κάνουµε. Και ναι, η προκήρυξη θα βγει, θα
είναι και αυτοί οι δύο πνευµονολόγοι µέσα γιατί συγκεντρώνουµε
τα αιτήµατα από όλες τις υγειονοµικές περιφέρειες. Είναι θέµα
ολίγων ηµερών. Και νοµίζω ότι κάνετε και λάθος στα µαθηµατικά
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σας γιατί λέτε για τους δύο επικουρικούς ότι θα τελειώσει η σύµ-
βασή τους τον Οκτώβριο και άρα είναι µείον δύο. Να δούµε.
Υπάρχει έγκριση επικουρικού προσωπικού…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Λήγει ή δεν λήγει η σύµβασή τους στις 31 Οκτωβρίου; Ναι ή όχι;
Δεν χωράνε µεσοβέζικα πράγµατα.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας): Κύριε Λαµπρούλη, να σας πω ένα παράδειγµα. Οι επι-
κουρικοί αυτοί γιατροί µπορεί να λάβουν µέρος στην κρίση των
δύο θέσεων πνευµονολόγων στο Θριάσιο και να µονιµοποιηθούν.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κάντε το. Προκηρύξτε τις.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας): Αυτό κάνουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε Λαµπρούλη, σας
παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Όχι, να λένε για τα µαθηµατικά µας, ότι δεν τα ξέρουµε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας): Αφήστε µε, να ολοκληρώσω.

Προκηρύσσουµε θέσεις µόνιµου ιατρικού προσωπικού και βλέ-
πετε ότι το πλήθος του επικουρικού ιατρικού προσωπικού φθίνει,
γιατί οι άνθρωποι αυτοί καταλαµβάνουν µόνιµες θέσεις στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Και µακάρι να υπήρχαν πνευµονολόγοι
στη λίστα των επικουρικών στη 2η Υγειονοµική Περιφέρεια. Θα
παίρναµε όχι έναν, αλλά και δύο και τρεις.

Για να ολοκληρώσω, κυρία Πρόεδρε, δεν είπα ποτέ ότι δεν συ-
νεργάζονται οι παθολόγοι µε τους πνευµονολόγους, αλλά επειδή
είστε γιατρός, κύριε Λαµπρούλη, πνευµονολόγος και τα γνωρί-
ζετε, θα πρέπει να δούµε επιτέλους πώς πρέπει και διάφορες ει-
δικότητες και δοµές να συνεργάζονται στο πλαίσιο του παθο-
λογικού τοµέα. Αναφέροµαι στον παθολογικό τοµέα επειδή µι-
λάµε για την πνευµονολογική κλινική στο «Θριάσιο» Νοσοκοµείο.
Και πρέπει να δούµε και το µέλλον. Δεν έχει νόηµα να µπαλώ-
σουµε καταστάσεις και να έχουµε µία προσωρινή λύση. Στο
«Θριάσιο» η πνευµονολογική κλινική δεν έχει ειδικευόµενους. Δεν
πρέπει να υπάρχουν ειδικευόµενοι γιατροί να εκπαιδευτούν, να
βοηθήσουν και βεβαίως να πάρουν την ειδικότητα που πρέπει; 

Άρα, πρέπει να βλέπουµε λίγο πιο πέρα και όχι στο σήµερα.
Σας είπα ότι αναγνωρίζουµε την κατάσταση και παρεµβαίνουµε
µε συγκεκριµένες λύσεις έτσι ώστε να διασφαλίσουµε την οµαλή
λειτουργία της κλινικής.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ, κύριε Υπουργέ. 
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Κοντοζαµάνης θα απαν-

τήσει και στην δεύτερη µε αριθµό 954/19-7-2021 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Δελή προς τον
Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Προβλήµατα εργαζοµένων στο Γε-
νικό Νοσοκοµείο Θεσσαλονίκης «Γ. Παπανικολάου» στην Περι-
φερειακή Ενότητα Θεσσαλονίκης».

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Θα πάµε, κύριε Υπουργέ, στο Νοσοκοµείο «Παπανικολάου»

στη Θεσσαλονίκη λίγο πιο πάνω από το Ασβεστοχώρι, εκεί όπου
συµβαίνουν ορισµένα περίεργα και απαράδεκτα πράγµατα.
Έχουµε, λοιπόν, πάρα πολλές καταγγελίες εργαζοµένων του νο-
σοκοµείου στο σωµατείο τους για µετακινήσεις υγειονοµικού
προσωπικού σε τµήµατα στα οποία για λόγους υγείας δεν µπο-
ρούν να ανταποκριθούν ή είναι επικίνδυνο να εργάζονται, έχουµε
καταγγελίες για παραβιάσεις ωραρίων και προγραµµάτων των
νοσηλευτικών βαρδιών. Είναι χαρακτηριστικό ότι το νοσηλευτικό
προσωπικό πολλές φορές καλείται τηλεφωνικά και σε οποιαδή-
ποτε χρονική στιγµή να τροποποιήσει τα ωράριά του, ανακαλούν-
ται ρεπό την τελευταία στιγµή. Πολλές φορές λίγες ώρες πριν
ενηµερώνονται για τις αλλαγές των ωραρίων τους, δηλαδή δεν
υφίσταται καµµία έννοια προγράµµατος στο συγκεκριµένο νο-
σοκοµείο. Και έχουµε, βεβαίως, καταγγελίες και για αυθαίρετες
προφορικές εντολές και ένα σωρό τέτοια πράγµατα. 

Το πιο χαρακτηριστικό από όλα είναι αυτό που συµβαίνει σε
µία εργαζόµενη του νοσοκοµείου, µια νοσηλεύτρια, η οποία πά-

σχει από πολύ σοβαρά προβλήµατα υγείας και συγκεκριµένα
είναι νεφροπαθής τετάρτου βαθµού -όσοι γνωρίζουν από ιατρική
καταλαβαίνουν τι εννοώ- µε βάση την πάθηση της κανονικά δεν
θα έπρεπε να εργάζεται, ενώ µετά από τον εµβολιασµό της θα
έπρεπε να εργάζεται σε ένα προστατευµένο περιβάλλον. Τι έγινε,
λοιπόν, µε τη συγκεκριµένη νοσηλεύτρια; Η διοίκηση την πήρε
και την τοποθέτησε ξέρετε πού; Σε ένα από τα πιο επιβαρυµένα
τµήµατα κάθε νοσοκοµείου, στα τακτικά εξωτερικά ιατρεία. Κα-
ταλαβαίνετε, λοιπόν, το µέγεθος του προβλήµατος και τι σηµαί-
νει να είναι εκτεθειµένη η συγκεκριµένη εργαζόµενη σε µεγάλο
φόρτο εργασίας και σε ένα σωρό άλλους υγειονοµικούς κινδύ-
νους, έξι µήνες µάλιστα πριν από τη συνταξιοδότησή της. Δια-
µαρτυρήθηκε η συγκεκριµένη αλλά εις ώτα µη ακουόντων!

Εν πάση περιπτώσει, αυτό που θέλουµε εµείς να σας µεταφέ-
ρουµε και αυτό που θέλουµε να σας ζητήσουµε και να σας ρω-
τήσουµε είναι τι θα κάνει η δική σας Κυβέρνηση, η οποία έχει
βεβαίως και την τελική ευθύνη, ώστε να σταµατήσει αυτή η αυ-
ταρχική συµπεριφορά της διοίκησης απέναντι στους εργαζόµε-
νους του νοσοκοµείου, οι οποίοι εργαζόµενοι του νοσοκοµείου
βεβαίως, όπως γνωρίζετε και όπως γνωρίζει κι όλος ο ελληνικός
λαός, και όλων των νοσοκοµείων της χώρας σήκωσαν πάρα πολύ
µεγάλο βάρος και εξακολουθούν να σηκώνουν για την αντιµετώ-
πιση της πανδηµίας. Και, βεβαίως, τι θα κάνετε για τη συγκεκρι-
µένη νοσηλεύτρια, έτσι ώστε να αποκατασταθεί εργασιακά σε
ένα ασφαλές περιβάλλον, λίγους µήνες πριν από τη συνταξιοδό-
τησή της.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ, κύριε συνά-

δελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Δελή, ξεκινάτε την ερώτησή σας µε αναφορά σε καταγ-

γελίες εργαζοµένων στο νοσοκοµείο σχετικά µε µετακινήσεις
τους σε τµήµατα στα οποία για λόγους υγείας δεν µπορούν να
ανταποκριθούν ή είναι επικίνδυνο να εργάζονται, καθώς και για
παραβιάσεις ωραρίων των νοσηλευτικών βαρδιών, αυθαίρετες
προφορικές εντολές και πολλά άλλα. Στη συνέχεια εστιάζετε στο
παράδειγµα µιας νοσηλεύτριας που, σύµφωνα µε τα λεγόµενά
σας, έχει σοβαρά προβλήµατα υγείας βάσει των οποίων θα
έπρεπε να απέχει από την εργασία της και µετά τον εµβολιασµό
της θα έπρεπε να εργάζεται σε προστατευµένο περιβάλλον και
ολοκληρώνετε την ερώτησή σας µε την προσφιλή τακτική σας
να µιλάτε για αυταρχισµό, εργασιακό µεσαίωνα και αντιδραστι-
κές αλλαγές.

Επιτρέψτε µου να σας πω, κύριε Δελή, ότι σε ένα ευνοµούµενο
κράτος δικαίου οι καταγγελίες αυτές διερευνώνται. Και αυτό
έκανε η διοίκηση διεξάγοντας ένορκη διοικητική εξέταση, η
οποία στηρίχθηκε σε δηµοσιεύµατα. Να σας υπενθυµίσω ότι η
εξέταση αυτή ενεργείται κάθε φορά που η υπηρεσία έχει υπό-
νοιες ή σαφείς ενδείξεις για τη διάπραξη πειθαρχικού παραπτώ-
µατος και αποσκοπεί στη συλλογή στοιχείων για τη διαπίστωση
της τέλεσης πειθαρχικού παραπτώµατος και τον προσδιορισµό
των προσώπων που τυχόν ευθύνονται, καθώς και στη διερεύνηση
των συνθηκών κάτω από τις οποίες αυτό έχει τελεστεί. Και µάλι-
στα αυτή η ένορκη διοικητική εξέταση διεξήχθη και δεν προέκυ-
ψαν αποδεικτικά στοιχεία σχετικά µε την τέλεση πειθαρχικών
παραπτωµάτων και την ευθύνη εµπλεκόµενων προσώπων. Το νο-
σοκοµείο, η διοίκησή του επέδειξε γρήγορα αντανακλαστικά και
µε υψηλό αίσθηµα ευθύνης έπραξε ό,τι ήταν δυνατό και προβλε-
πόµενο για να διερευνηθεί το περιστατικό και να εντοπιστούν εν-
δείξεις για τη διάπραξη τυχόν πειθαρχικών παραπτωµάτων. 

Αναφορικά µε τη διαλαµβανόµενη µετακίνηση προσωπικού
στα εξωτερικά ιατρεία, χωρίς να αναφερθώ σε συγκεκριµένο πε-
ριστατικό -γενικά το λέω- επί τη ευκαιρία θα ήθελα να σας πλη-
ροφορήσω ότι πρόκειται για ένα µέτρο που αποσκοπεί στην
προστασία των εργαζοµένων που πρέπει να αποφορτιστούν ή να
προστατευτούν. Και συγκεκριµένα γνωρίζουµε όλοι ότι η υπηρε-
σία στα εξωτερικά ιατρεία θεωρείται ήπιας µορφής απασχόληση,
λιγότερο επιβαρυντική από την υπηρεσία στις κλινικές. Αφ’ ενός
οι ασθενείς που προσέρχονται µε ραντεβού είναι κατά κύριο
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λόγο περιπατητικοί, αφ’ ετέρου δεν περιλαµβάνει νοσηλεία, ούτε
το ωράριο είναι κυκλικό, παρά µόνο πρωινό.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ, κύριε Υπουργέ. 
Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Βγαίνουν ειδήσεις από την απάντησή σας,

κύριε Υπουργέ. Πριν, όµως, από αυτές πρέπει να απαντήσω σε
αυτό που είπατε, ότι σύµφωνα µε τα λεγόµενά µας, η συγκεκρι-
µένη εργαζόµενη που έχει τη νεφρική ανεπάρκεια… Σύµφωνα µε
τα λεγόµενά µας; Τι λέτε, κύριε Υπουργέ; Σύµφωνα µε τις ιατρι-
κές γνωµατεύσεις που έχουν κατατεθεί και στην υπηρεσία της
διοίκησης του νοσοκοµείου. Δεν είναι µια δική µας εικασία η πά-
θηση της συγκεκριµένης. Εν πάση περιπτώσει, νοµίζουµε ότι
αυτό πρέπει να αντιµετωπιστεί άµεσα. Εκτός των άλλων, εκτός
από εργασιακό ζήτηµα είναι και ανθρωπιστικό στο κάτω κάτω και
να το δούµε έτσι. 

Η είδηση που λέτε είναι ότι τελικά ολοκληρώθηκε η ένορκη δι-
οικητική εξέταση µετά από τις καταγγελίες των εργαζοµένων στο
σωµατείο. Θα καταθέσω εγώ την ανακοίνωση του σωµατείου µε
τον χαρακτηριστικό τίτλο «Κάναµε υποµονή!», µια ανακοίνωση
από τις 24 Ιουνίου, όπου αναφέρεται σε αυτές τις καταγγελίες.
Ξέρετε, εµείς δεν έχουµε κανένα λόγο να αµφισβητούµε τα σω-
µατεία στα οποία συµµετέχουν οι εργαζόµενοι και, βεβαίως, συµ-
µετέχουν προκειµένου να υπερασπίζονται τα εργασιακά τους
δικαιώµατα, αλλά και τα δικαιώµατα των συµπολιτών τους στην
υγεία και όπου αλλού. 

Εν πάση περιπτώσει, λοιπόν, σύµφωνα µε αυτήν την ολοκλή-
ρωση της ένορκης διοικητικής εξέτασης, όλα βρέθηκαν -λέει-
µέλι γάλα. Δεν έγινε τίποτα, αυτό µας είπατε πριν από λίγο. 

Θα καταθέσω σε λίγο την ανακοίνωση του σωµατείου.
Το πρώτο που µπορεί να πει κάποιος είναι ότι τελικά, την ευ-

θύνη -το είπα εγώ και στην αρχική τοποθέτηση- γι’ αυτού του εί-
δους τις αυταρχικές συµπεριφορές, τον αέρα, αλλά και το
νοµοθετικό πλαίσιο το δίνει η ίδια η Κυβέρνηση µε αλλεπάλληλες
τροπολογίες που ψηφίστηκαν και συνεχίζουν, δυστυχώς, να ψη-
φίζονται όλο το τελευταίο διάστηµα.

Συνεπώς, στο κάδρο των ευθυνών, στο κάδρο αυτής της αυ-
ταρχικής συµπεριφοράς δεν είναι µόνο η διοίκηση των νοσοκο-
µείων. Είναι και το Υπουργείο Υγείας, είναι και η Κυβέρνηση, η
οποία άλλωστε επιλέγει στο κάτω-κάτω και αυτές τις διοικήσεις.

Βεβαίως, η συγκεκριµένη συµπεριφορά έρχεται να απαντήσει
-και αυτό είναι η κύρια αιτία- στις τεράστιες ελλείψεις που, δυ-
στυχώς, συνεχίζουν να υπάρχουν σε όλο το εύρος της δηµόσιας
υγείας και στα νοσοκοµεία. Προκειµένου, λοιπόν, να καλυφθούν
κενά και ελλείψεις και να µπαλωθούν άµεσες ανάγκες, έχουµε
κατεπείγουσες µετακινήσεις προσωπικού από τµήµα σε τµήµα,
από νοσοκοµείο σε νοσοκοµείο.

Μέχρι και υποδοµές και εξοπλισµός, µετακινείται, κύριε Υ-
πουργέ! Θυµάστε τον µοριακό αναλυτή που ταξίδευε από την
Ξάνθη στη Θεσσαλονίκη και το αντίθετο πέρυσι τέτοιον καιρό.

Όταν, λοιπόν, δεν κάνεις προσλήψεις στην υγεία µόνιµου προ-
σωπικού για να αντιµετωπίσεις τα προβλήµατα, όταν βασίζεσαι
στο επικουρικό προσωπικό, το οποίο στο κάτω-κάτω δεν κοστίζει
και τίποτα για το κράτος -και το ξέρετε- γιατί όλοι αυτοί οι επι-
κουρικοί πληρώνονται από τα ήδη έσοδα των νοσοκοµείων, όταν
βασίζεσαι σε δίµηνες, τρίµηνες, τετράµηνες, πεντάµηνες συµβά-
σεις υγειονοµικού προσωπικού που πληρώνεται από διάφορα
προγράµµατα, όταν δηλαδή στο κράτος δεν κοστίζει τίποτα όλο
αυτό, γι’ αυτό έχετε µειώσει και τον προϋπολογισµό της υγείας
κατά 0,5 δισεκατοµµύριο ευρώ µέσα στην πανδηµία. Για το 2021
προβλέψατε 572 εκατοµµύρια παρακάτω. Προβλέψατε 90 εκα-
τοµµύρια για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, για τα κέντρα
υγείας στα χωριά, στις κωµοπόλεις, για τα περιφερειακά ιατρεία.
Τα περισσότερα από αυτά είναι κλειστά, γι’ αυτό και δεν µπορεί
να αναπτυχθεί και το εµβολιαστικό πρόγραµµα, γι’ αυτό και κα-
θυστερεί τόσο πολύ.

Είναι γνωστά τα ξέρετε, αλλά εσείς µέσα σε αυτό το περιβάλ-
λον βγαίνετε και λέτε -ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, µάλιστα- ότι
έχουµε πολλά νοσοκοµεία το ένα δίπλα στο άλλο και θα πρέπει
να τα κλείσουµε, να λιγοστέψουν, να γίνουν ακόµα λιγότερα. Αν
είναι δυνατόν!

Εν πάση περιπτώσει, επανέρχοµαι, για να µη θυµηθούµε τώρα
εδώ, βεβαίως, και αυτό που γίνεται και στις Σέρρες. Έχει και µια
επικαιρότητα. Έβγαλε ανακοίνωση το ίδιο το νοσοκοµείο και λέει
ότι όποιος χρειάζεται να εγχειριστεί στο Νοσοκοµείο των Σερ-
ρών, δυστυχώς αυτές τις µέρες δεν θα µπορέσει, γιατί δεν
έχουµε αναισθησιολόγο, να πάει κάπου αλλού.

Δεν µπορούν να γίνουν δεκτά αυτά, κύριε Υπουργέ! Μας ξε-
περνούν και βεβαίως, ξεπερνούν και τις ανάγκες του λαού µας
για την υγεία. Γι’ αυτό επιστρατεύετε τον αυταρχισµό, γι’ αυτό
επιστρατεύετε και την τροµοκρατία πολλές φορές σε εκείνους
τους υγειονοµικούς που αγωνίζονται.

Θα επιστρέψω στην ερώτηση και θα πω ότι, έστω και τώρα,
έστω και την τελευταία στιγµή και παρά το πόρισµα της ΕΔΕ, νο-
µίζουµε ότι καλό θα κάνει στο Υπουργείο να «τραβήξει κανένα
αυτάκι» εκεί στη διοίκηση του Νοσοκοµείου «Παπανικολάου» γι’
αυτή την απαράδεκτη συµπεριφορά.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Δελής καταθέτει για

τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Δελή, θέλω να πω για µια ακόµη φορά ότι η ΕΔΕ που

έπρεπε να γίνει στηρίχθηκε σε δηµοσιεύµατα. Γραπτές καταγγε-
λίες και συγκεκριµένα περιστατικά δεν αναφέρθηκαν. Πώς µπο-
ρείς να φτάσεις σε ένα πόρισµα, όταν χρησιµοποιείς στο πλαίσιο
της διοικητικής αυτής διαδικασίας «σου είπα, µου είπες, µου
είπε»; Υπάρχουν καταθέσεις, στοιχεία και βεβαίως, η ένορκη δι-
οικητική εξέταση, όπως σας είπα, ολοκληρώθηκε και δεν προκύ-
πτουν στοιχεία και ευθύνες.

Η διοίκηση του νοσοκοµείου, το Υπουργείο Υγείας, όλοι µας
οφείλουµε να περιβάλλουµε µε σεβασµό και εκτίµηση όλους
τους εργαζόµενους, καθώς είναι καθοριστική η συµβολή τους -
το είπατε και εσείς, το λέµε όλοι- στην εκπλήρωση της αποστο-
λής του νοσοκοµείου και υπό τις παρούσες εξαιρετικές υγειο-
νοµικές συνθήκες που επικρατούν, λόγω της διαχείρισης του
COVID. Λογικό είναι σε τέτοιες έκτακτες συνθήκες -µιλάµε για
έναν πόλεµο, το γνωρίζουµε όλοι- ναι, να γίνουν µετακινήσεις
προσωπικού, προκειµένου να καλυφθούν οι αυξηµένες ανάγκες.

Θα επανέλθω, επειδή το είπε και ο συνάδελφός σας, ο κ. Λαµ-
προύλης -ακούγεται και πολλές φορές στην Αίθουσα αυτή- ότι
δεν έχουν γίνει προσλήψεις, είναι γυµνό το Σύστηµα Υγείας.

Σας παρακαλώ να δείτε τις αποφάσεις των προσλήψεων, να
δείτε το προσωπικό που υπηρετεί στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας,
να δείτε το προσωπικό που ενίσχυσε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας
την περίοδο της πανδηµίας και όπως είπα, να µπορέσουµε του-
λάχιστον να συνεννοηθούµε µε βάση την τεκµηρίωση.

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι το Υπουργείο Υγείας προσεγγίζει
τα θέµατα της ατοµικής υπηρεσιακής κατάστασης κάθε υπαλλή-
λου χωριστά. Αυτή είναι η εντολή προς όλες τις διοικήσεις και
αυτό οφείλει να κάνει κάθε διοίκηση νοσοκοµείου, ενεργώντας
µε βάση τις αρχές της αξιοκρατίας, της αµεροληψίας, της ίσης
µεταχείρισης και της αποφυγής οποιασδήποτε µορφής διάκρι-
σης.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε Υπουργέ.
Προχωρούµε στη συζήτηση της τελευταίας σηµερινής ερώτη-

σης, της πρώτης µε αριθµό 6177/21-4-2021 ερώτησης του κύ-
κλου αναφορών - ερωτήσεων του Βουλευτή Εύβοιας του ΣΥΡΙΖΑ
- Προοδευτική Συµµαχία κ. Ευάγγελου Αποστόλου προς τον Υ-
πουργό Υγείας, µε θέµα: «Διαρκής υποβάθµιση του Γενικού Νο-
σοκοµείου - Κέντρου Υγείας (ΓΝ - ΚΥ) Κύµης».

Στην ερώτηση θα απαντήσει, επίσης, ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Υγείας κ. Βασίλειος Κοντοζαµάνης.

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Θα ξεκινήσω, κύριε Υπουργέ, την

τοποθέτησή µου µε ένα ζήτηµα που αναδείχθηκε µεν πρόσφατα,
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αλλά το αναφέρω στην ερώτησή µου που έχει κατατεθεί πριν
τρεις µήνες και αφορά στον σχεδιασµό σας για το κλείσιµο ή τις
συγχωνεύσεις περιφερειακών νοσοκοµείων.

Με ενδιαφέρει πρωτίστως το Νοσοκοµείο Κύµης, που αντιµε-
τώπισε και το 2014 τον κίνδυνο της κατάργησης και µετατροπής
του σε απλό κέντρο υγείας, απόφαση που δεν υπηρετήθηκε από
τη δική µας κυβέρνηση το 2015. Αντίθετα, για µας, αποτέλεσε
εφαλτήριο για την ουσιαστική αναβάθµιση κατά την περίοδο
2015 - 2019, παρά το αυστηρό δηµοσιονοµικό πλαίσιο, όπως και
εσείς γνωρίζετε.

Το Νοσοκοµείο Κύµης όχι µόνο αναβαθµίστηκε υλικοτεχνικά,
αλλά ενισχύθηκε και µε ιατρικό και άλλο προσωπικό, βελτιώνον-
τας αισθητά το επίπεδο και το εύρος των παρεχοµένων υπηρε-
σιών στους κατοίκους και τους επισκέπτες της ευρύτερης περιο-
χής.

Σήµερα, δύο περίπου χρόνια µετά την κυβερνητική αλλαγή του
2019, η παροχή των υπηρεσιών υγείας στο Νοσοκοµείο Κύµης
έχει σαφέστατα υποβαθµιστεί. Επιπλέον, οι αποχωρήσεις ιατρι-
κού κυρίως προσωπικού δεν αναπληρώνονται, αλλά και το προ-
σωπικό του νοσοκοµείου χρησιµοποιείται συχνά για να καλύψει
λειτουργικά κενά σε άλλες υγειονοµικές δοµές του ΕΣΥ.

Τελευταία και ιδιαίτερα δυσάρεστη εξέλιξη αποτελεί η λει-
τουργική κατάρρευση του παθολογικού τοµέα, ο οποίος αδυνα-
τεί να καλύψει το εφηµεριακό του πρόγραµµα, που σηµαίνει ότι
δεν µπορεί να λειτουργήσει το νοσοκοµείο.

Απαντήστε µας, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, στα εξής: Ισχύουν οι
προθέσεις σας για την υποβάθµιση του Κέντρου Υγείας - Νοσο-
κοµείου Κύµης σε κέντρο υγείας; Και δεύτερον, τι προτίθεστε να
κάνετε για την άµεση ενίσχυση του Νοσοκοµείου Κύµης, ιδίως
σε τµήµατα και κλινικές αιχµής;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριοι Βουλευτές -µιας και καταθέτετε αρκετοί την ερώτηση

αυτή- θα είµαι σαφής: Ο στόχος της Κυβέρνησης είναι να ανα-
βαθµίσει το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, τις δοµές και τις υποδοµές.
Δεν µιλήσαµε ποτέ για υποβάθµιση υπηρεσιών και τώρα είναι η
στιγµή, τώρα είναι η ευκαιρία να µπορέσουµε να το κάνουµε
αυτό. Θα αναφερθώ αναλυτικότερα στις ενέργειες στις οποίες
έχουµε προβεί και στο τι έχουµε παραλάβει από τη δική σας δια-
κυβέρνηση. Δεν νοµίζω ότι είναι υποβάθµιση του Γενικού Νοσο-
κοµείου Κύµης η έναρξη λειτουργίας, πρόσφατα, του αξονικού
τοµογράφου, ένα πάγιο αίτηµα το οποίο καλύπτει ανάγκες. Και
βεβαίως δεν είναι υποβάθµιση η βούλησή µας να συστήσουµε
παιδιατρική κλινική, η οποία θα έχει να διασυνδεθεί και µε τη
Σκύρο, γιατί κι εκεί αντιµετωπίσαµε ένα χρόνιο πρόβληµα. Καλύ-
ψαµε θέση παιδιάτρου στο νησί. Και η Σκύρος πρέπει να διασυν-
δεθεί µε την Κύµη και βρισκόµαστε στη διαδικασία αυτή. 

Σε ό,τι αφορά το πρώτο σκέλος της ερώτησής σας, το οξύ
πρόβληµα της µη εφηµερίας του παθολογικού τοµέα, όπως λέτε,
να σας πω ότι ποτέ δεν διεκόπη η εφηµερία του παθολογικού
τοµέα και τα όποια κενά ενδεχοµένως προκύπτουν καλύπτονται
άµεσα µε τη µετακίνηση γενικών γιατρών από τα υπαγόµενα σε
αυτό περιφερειακά ιατρεία. 

Γνωρίζουµε όλοι τα προβλήµατα που υπάρχουν και τις ελλεί-
ψεις σε συγκεκριµένες ειδικότητες. Αναφέρθηκα πριν στην ειδι-
κότητα της αναισθησιολογίας. Η παθολογία είναι άλλη µια
ειδικότητα όπου το πρόβληµα είναι οξύ.

Με το δεύτερο ερώτηµά σας ζητάτε να σας ενηµερώσουµε τι
πρόκειται να κάνουµε για την ενίσχυση του νοσοκοµείου σε τµή-
µατα και κλινικές. Για τη στελέχωση σε ιατρικό προσωπικό έχουν
γίνει οι ακόλουθες ενέργειες. Με τρεις αποφάσεις κατά τα έτη
2020 και 2021 προκηρύχθηκαν επτά θέσεις ειδικευµένων ιατρών.
Εξ αυτών δύο γιατροί ειδικότητας χειρουργικής και ιατρικής βιο-
παθολογίας έχουν αναλάβει υπηρεσία, τρεις γιατροί ειδικότητας
ακτινολογίας, ορθοπεδικής και παιδιατρικής αναµένεται να ανα-
λάβουν σύντοµα υπηρεσία, γιατί εκκρεµεί η δηµοσίευση του διο-
ρισµού τους στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, και δύο θέσεις
ειδικότητας εσωτερικής παθολογίας κατέστησαν άγονες. Ανα-

φορικά µε την πρόσληψη επικουρικών γιατρών στην τηρούµενη
από την 5η Υγειονοµική Περιφέρεια λίστα επικουρικών γιατρών
δεν υπήρξε ενδιαφέρον από γιατρούς ειδικότητας παιδιατρικής
και ψυχιατρικής. Και σε συνέχεια άλλης έγκρισης από το Υπουρ-
γείο Υγείας πραγµατοποιήθηκε η πρόσληψη ενός επικουρικού
γιατρού ειδικότητας ορθοπεδικής. Στο πλαίσιο προγραµµατι-
σµού προσλήψεων για το έτος 2021 είναι οι προσλήψεις τις
οποίες έχουµε ανακοινώσει, που θα προχωρήσουµε σύντοµα.
Από τη διοίκηση της 5ης Υγειονοµικής Περιφέρειας έχει ζητηθεί
για το Κέντρο Υγείας Κύµης µία θέση κλάδου εσωτερικής παθο-
λογίας, µία θέση εσωτερικής παθολογίας ή γενικής ιατρικής και
µία θέση οφθαλµολογίας. 

Τώρα, σε ό,τι αφορά το νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό έχει
αναλάβει υπηρεσία ένας υπάλληλος κλάδου ΔΕ Ιατρικών και Βιο-
λογικών Εργαστηρίων µε την προκήρυξη 2Κ, ενώ µε την προκή-
ρυξη 6Κ, η οποία βρίσκεται σε στάδιο ολοκλήρωσης από το
ΑΣΕΠ, έχουν προκηρυχθεί µία θέση ΤΕ Νοσηλευτικής, µία θέση
ΤΕ Ραδιολογίας - Ακτινολογίας και µία θέση ΤΕ Μηχανικών.
Έχουν προσληφθεί είκοσι άτοµα διαφόρων ειδικοτήτων από τη
λίστα του επικουρικού προσωπικού. 

Επίσης, επειδή είπατε ότι κατά την περίοδο διακυβέρνησης
του ΣΥΡΙΖΑ το νοσοκοµείο αναβαθµίστηκε και ενισχύθηκε µε ια-
τρικό και άλλο προσωπικό, ενώ τα δύο τελευταία χρόνια υποβαθ-
µίστηκε, θα πω το εξής. Τον Ιούλιο του 2019, όταν αναλάβαµε τη
διακυβέρνηση της χώρας, το ιατρικό προσωπικό που υπηρε-
τούσε στο Νοσοκοµείο Κύµης αριθµούσε είκοσι επτά άτοµα και
σήµερα υπηρετούν είκοσι πέντε, ενώ µε την ανάληψη υπηρεσίας
και από τους τρεις που έχουν επιλεγεί, το ιατρικό προσωπικό θα
φτάσει τους είκοσι οκτώ. Επίσης, το νοσηλευτικό και λοιπό προ-
σωπικό τον Ιούλιο του 2019 αριθµούσε εκατόν επτά άτοµα, ενώ
σήµερα αριθµεί εκατόν είκοσι ένα άτοµα.

Καταλήγοντας, θα ήθελα να αναφέρω -το γνωρίζετε- ότι στο
Κέντρο Υγείας - Νοσοκοµείο Κύµης υπάγονται έξι περιφερειακά
ιατρεία, στα οποία υπηρετούν πέντε γενικοί γιατροί και ένας
αγροτικός γιατρός, καθώς και ένα πολυδύναµο περιφερειακό ια-
τρείο στη Σκύρο, στο οποίο υπηρετούν πέντε γιατροί και επτά
άτοµα νοσηλευτικού και λοιπού προσωπικού. Τονίζω για µία
ακόµη φορά την επιτυχή έκβαση της κάλυψης της θέσης παιδιά-
τρου και το σχέδιό µας να διασυνδέσουµε τη Σκύρο µε παιδια-
τρική κλινική στο Νοσοκοµείο της Κύµης. 

Είναι σηµαντικό να τονίσουµε τη συµβολή του Νοσοκοµείου
Κύµης και των αποκεντρωµένων δοµών του στην εθνική προσπά-
θεια για την αντιµετώπιση της πανδηµίας, τόσο µε τη λειτουργία
εµβολιαστικών γραµµών όσο και µε την διενέργεια µοριακών και
άλλων διαγνωστικών ελέγχων. 

Τέλος, απαντώντας στο τρίτο ερώτηµά σας θα ήθελα να ενη-
µερώσω ότι µε πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, της διοίκησης της
5ης Υγειονοµικής Περιφέρειας, του διοικητή του Γενικού Νοσο-
κοµείου Χαλκίδας και της διοίκησης του νοσοκοµείου συντάχ-
θηκε και προωθήθηκε πρόταση τροποποίησης του υπάρχοντος
οργανισµού του νοσοκοµείου, τα σηµαντικότερα σηµεία της
οποίας είναι τα ακόλουθα: σύσταση και δηµιουργία διατοµεακών
τµηµάτων µε ταυτόχρονη ένταξη ενός τµήµατος ηµερήσιας νο-
σηλείας, σύσταση αυτοτελούς τµήµατος οργάνωσης και πληρο-
φορικής, σύσταση πέντε οργανικών θέσεων ειδικευµένων ιατρών
ΕΣΥ, προκειµένου να διασφαλιστεί η οµαλή και εύρυθµη λειτουρ-
γία των νοσοκοµείων µε τις συγκεκριµένες ειδικότητες, λόγω των
αυξηµένων αναγκών που έχουν προκύψει. Όπως είπα, είναι ο
αξονικός τοµογράφος, που ήδη βρίσκεται σε λειτουργία, ο ψη-
φιακός µαστογράφος και ούτω καθεξής. Συνεχίζω: τέταρτον,
ανακατανοµή οργανικών θέσεων λοιπού προσωπικού, που αφο-
ρά καταργήσεις και συστάσεις οργανικών θέσεων και πέµπτον,
ανακατανοµή τµηµάτων στη νοσηλευτική υπηρεσία. 

Νοµίζω ότι είναι σαφές ότι κάθε άλλο παρά ευσταθεί ο ισχυρι-
σµός σας περί υποβάθµισης του Γενικού Νοσοκοµείου Κύµης.
Έχουµε διαφυλάξει και έχουµε αναδείξει περαιτέρω αυτό που
παραλάβαµε από την κυβέρνησή σας, ενώ στον σχεδιασµό µας
εντάσσεται, όπως είπα και στην αρχή, ο εκσυγχρονισµός των πα-
ρεχόµενων από αυτό υπηρεσιών υγείας. 

Ολοκληρώνοντας την απάντησή µου, θεωρώ -το είπα και πριν,
το λέµε συνέχεια- ότι µετά την εµπειρία της πανδηµίας έχουν
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ωριµάσει οι συνθήκες για να δούµε τη σηµασία κάθε υγειονοµι-
κής δοµής, όχι µεµονωµένα, αλλά ενταγµένη στο ευρύτερο πλαί-
σιο δοµών που απαρτίζουν τον υγειονοµικό χάρτη της περιοχής
και τον υγειονοµικό χάρτη όλης της χώρας. Σε καµµία λοιπόν πε-
ρίπτωση υποβάθµιση. Αναβάθµιση των υπηρεσιών υγείας σε όλη
την επικράτεια. Σε ένα τέτοιο πλαίσιο, η κάθε δοµή αποκτάει προ-
στιθέµενη αξία και σηµασία, καλούµενη να λειτουργήσει συµπλη-
ρωµατικά σε σχέση µε τις υπόλοιπες δοµές µιας ευρύτερης
περιοχής, ώστε οι παρεχόµενες υπηρεσίες υγείας να καλύπτουν
το σύνολο των αναγκών των κατοίκων της περιοχής.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ, κύριε Υπουργέ.
Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, ανέδειξα στην

πρωτολογία µου το ζήτηµα της πρόθεσής σας για κατάργηση
του Περιφερειακού Νοσοκοµείου Κύµης και για έναν άλλο λόγο.
Δηµιουργείται άµεσα κίνδυνος για την Εύβοια, διότι υπάρχει
άλλο ένα, ανάλογο Κέντρο Υγείας - Νοσοκοµείο, αυτό της Καρύ-
στου, και βεβαίως ως προοπτική για µας άµεση η ανάγκη το Κέν-
τρο Υγείας Ιστιαίας να µετατραπεί κι αυτό σε Κέντρο Υγείας -
Νοσοκοµείο, γιατί είναι εντελώς απαραίτητο για µια αποµονω-
µένη, όχι µόνο οδικά, αλλά και υγειονοµικά Εύβοια να υπάρξει
µια στοιχειώδης εξυπηρέτηση πρωτοβάθµιας περίθαλψης.

Είναι γεγονός ότι στην Κύµη το ιατρικό προσωπικό, το νοση-
λευτικό προσωπικό, το διοικητικό προσωπικό, όλοι καταβάλλουν
µια µεγάλη προσπάθεια για να ανταποκριθούν στο βαρύ φορτίο
που έχουν. Σήµερα µάλιστα στο ζήτηµα των εµβολιασµών πραγ-
µατικά προσπαθούν όχι µόνο να ανταποκριθούν σε τοπικές ανάγ-
κες, αλλά και ευρύτερα σε περιοχές που έχουν ανάγκη για
εµβολιασµό, αλλά και προσπαθούν µέσα σ’ αυτό το κλίµα που
υπάρχει να επιταχυνθούν οι συγκεκριµένες διαδικασίες.

Χρειάζεται, όµως, κύριε Υπουργέ, µόνιµο προσωπικό. Ιδιαίτερα
σ’ αυτές τις περιοχές βρείτε έναν τρόπο. Θεσπίστε κίνητρα ώστε
να παραµένουν οι γιατροί, διότι µετά από ένα διάστηµα πέντε -
έξι µηνών τούς χάσαµε, φεύγουν και καταλαβαίνετε ότι υπάρχει
ένα µεγάλο πρόβληµα. Σας είπα για το παθολογικό διότι δεν µπο-
ρεί το νοσοκοµείο πλέον να κάνει εφηµερίες από την ώρα που
δεν έχει τους απαραίτητους γιατρούς.

Εγώ πάντως κρατάω, κύριε Υπουργέ, τη δέσµευσή σας ότι οι
ανάγκες σε προσωπικό θα καλυφθούν άµεσα και βεβαίως κρα-
τάω τη δέσµευσή σας ότι δεν υπάρχει καµµιά περίπτωση κατάρ-
γησης ή υποβάθµισης του νοσοκοµείου Κύµης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ, κύριε συ-

νάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΖΑΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Υγείας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Αποστόλου, τα γνωρίζετε εσείς καλύτερα και ως Βου-

λευτής της περιοχής. Είναι γνωστό ότι η Εύβοια έχει ιδιαιτερό-
τητες λόγω της γεωγραφίας της. Βεβαίως υπάρχουν ανάγκες οι
οποίες πρέπει να καλυφθούν. Αναφερθήκατε στο Κέντρο Υγείας
Ιστιαίας. Είναι σε µια περιοχή που σαφώς απέχει αρκετά από το
Νοσοκοµείο της Χαλκίδας και πρέπει να καλύψουµε ανάγκες. Γι’
αυτόν τον λόγο προχωρήσαµε στη δηµιουργία -αποτυπώθηκε
στον οργανισµό- µονάδα τεχνητού νεφρού, έτσι ώστε να εξυπη-
ρετήσουµε εκεί τους συµπολίτες µας για να µην ταλαιπωρούνται
και µετακινούνται είτε προς τη Χαλκίδα είτε απέναντι στη Στερεά
Ελλάδα για να µπορέσουν να προβούν σε αιµοκάθαρση. 

Σας είπα ότι στη Σκύρο έχουµε παιδίατρο πλέον. Η Σκύρος
είναι απέναντι από την Κύµη. Θα προχωρήσουµε στη δηµιουργία
παιδιατρικής κλινικής στην Κύµη, για να είναι διασυνδεµένη κιό-
λας µε τη Σκύρο, για να µπορεί να καλύψει τις ανάγκες όχι µόνο
της Σκύρου, αλλά και της ευρύτερης περιοχής. Όλα αυτά γίνον-
ται στη βάση ενός σχεδιασµού, γιατί είπα -και νοµίζω ότι το ανα-
γνωρίζουµε όλοι αυτό- ότι δεν είναι εποχή για να σπαταλάµε
δυνάµεις. Πρέπει να υπάρχουν συνέργειες και συνεργασίες, η
µία δοµή να συµπληρώνει την άλλη, έτσι ώστε να καλύπτουµε
όλο το φάσµα παροχής υπηρεσιών υγείας και να εξυπηρετούµε
τους συµπολίτες µας. Αυτό κάνουµε, τίποτα λιγότερο, τίποτα πε-
ρισσότερο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Σας ευχαριστώ κι εγώ,

κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επίκαιρων ερωτήσεων.
Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινο-

βουλευτικής Δεοντολογίας καταθέτει την έκθεσή της στην αί-
τηση της Εισαγγελικής Αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης
ποινικής δίωξης κατά Βουλευτού.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 10.59’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Πέµπτη 22 Ιουλίου 2021 και ώρα 10.00,’ µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος: νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια
διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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